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Milí čtenáři,

každý rok si
v tomto období
uvědomuji, že
konec léta není
nutně něčím,
nad čím by−
chom měli být
smutní. Děti,
pokud jim to si−

tuace rodičů umožňovala, si uži−
ly slunění, koupání, stanování,
jízdy na kole, cestování na různá
atraktivní místa nebo jen tradiční
opékání špekáčků. Prostě léto
jak má být. Také my dospělí bu−
deme ještě dlouho v zimě vzpo−
mínat na teplé večery, koupání,
rybaření, šnorchlování, písničky
u táboráku, možná i na nějaký
nový flirt, ale jistě na svoji dovo−
lenou, která nás vytrhla alespoň

na několik dní z všednodennosti
běžných pracovních povinností. 
Ano, léto bylo pro každého ně−
čím krásné, ale nastávající obdo−
bí má také cosi v sobě, proč se
na něj můžeme těšit. Podle me−
teorologů nemá být minimálně
polovina září o mnoho chladněj−
ší než srpen a určitě nabídne
plno příležitostí k mnoha rados−
tem. Když to vyjde s počasím,
můžeme se dočkat i babího léta
na konci září, které nás sice na
koupaliště už nepozve, ale něja−
ký ten hezký výlet do přírody, na
houby, nebo jen klidné posezení
u zahradního stolku s kávičkou
se jistě vydaří. Každý krásný den
a vzpomínka na něj vás bude
hřát v zimních měsících více, než
nejlepší kožich.
Už nyní s uspokojením sleduje−
me dozrávání plodů našich za−
hrad, plánujeme sklizeň ovoce,
návštěvy oslav vinobraní, těšíme
se na každoroční sezónu burčá−
ku a někdo i mysliveckých honů.

Jen spojovat v reálném životě
burčák a hony nedoporučuji,
protože pak se zbytečně zvyšují
statistiky postřelených honců a
myslivců.
Září je také měsícem, kdy se vra−
cejí děti do škol. Rodiče, kteří
neměli v létě pro své potomky
stálé hlídání, se už možná těší,
protože ví, že děti nejen budou
část dne pod kontrolou a odbor−
nou péčí pedagogů školek a
škol, ale také ví, že řád a pravi−
delnost školní docházky dětem
vrátí trošku klidu, vyrovnanosti a
zodpovědnosti. Nás dospělé če−
ká ještě na poslední chvíli vrh−
nout se do obchodů a nakoupit
vše potřebné: tašky, penály, kal−
kulačky, aby snad při zahájení
školního roku našim miláčkům
něco nechybělo. Nejvíce se ob−
vykle těší do školy prvňáčci. Če−
kají je noví kamarádi, knížky, se−
šity a nové zážitky. Konečně bu−
dou chodit do velké školy, jako
jejich starší sourozenci nebo děti

ze sousedství. My dospělí se
snažme jim jejich krásný svět ilu−
zí a představ moc brzo nezkazit. 
Letošní září bude pro nás mimo−
řádné i tím, že se budou ve
dnech 20. a 21. září konat volby
do krajských zastupitelstev a
v okrese Klatovy a Domažlice ta−
ké proběhne první kolo voleb na−
šeho zástupce v Senátu PČR.
Proto i v tomto čísle Rozhledu se
vám někteří kandidáti se svým
programem představují. Pokud
nejste spokojeni s tím, jak dnes
politici řídí stát, uvědomte si, že
nyní se můžete vyjádřit. Dobře si
přečtěte jejich programy a pak
volte ty zástupce, kteří odpovída−
jí vaší představě. Svět nezmění−
te, ale pro náš kraj můžete něco
udělat. 
Příjemné poprázdninové čtení
Rozhledu, hodně radosti z tep−
lého babího léta a postupné
přivyknutí k běžnému pracov−
nímu tempu vám přeje Karel
Bárta, šéfredaktor.
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„Mezi moje osobní priority
proto rozhodně patří urychlení
silniční a železniční infrastruk−
tury. Bez ní náš region nebude
atraktivní pro mladé lidi ani
podnikatele. Jsem například
připravený iniciovat další spo−
lečné aktivity s bavorskou stra−
nou a přispět k  tomu, aby už
konečně vznikla vícerychlostní
železniční trať z Praha–Domaž−
lice–Mnichov,“ říká k  progra−
mu, se kterým jde v září do se−
nátních voleb, úspěšný regio−
nální politik Vladislav Vilímec.
Stejně tak se chce zasadit o to,
aby do tzv. liniového zákona by−
ly doplněny základní dopravní
tahy silnic I. třídy v Plzeňském
kraji. „V praxi to bude zname−
nat, že se významně urychlí
průběh přípravy dalších důleži−
tých silničních obchvatů a zlep−
ší se dopravní obslužnost Kla−
tovska a Domažlicka,“ doplňuje
V. Vilímec.

Oblasti dopravy se V. Vilímec dlouhodobě věnoval z pozice předsedy vlivného hospodářského výboru v Se−
nátu. A byl to právě on, kdo v době diskuze o dopadech zelené politiky EU na české občany podpořil úspěš−
nou snahu současné vlády upravit sporné evropské nařízení zakazující spalovací motory.

Více investic a rychlejší
dopravní výstavbu
To chce prosazovat Vladislav Vilímec, pokud bude v září opětovně zvolen do Senátu. Vláda je podle
jeho slov v  oblasti dopravy velmi úspěšná a daří se jí dokončovat velké množství rozdělaných
 dopravních staveb po celé republice. Na západě Čech jsou ale stále ještě rezervy.

Zeptali jsme se…
Co říkáte záměru vybudovat
větrné elektrárny v  blízkosti
kláštera v Mariánské Týnici?
Vím, že tento záměr bude ještě
předmětem posouzení. Ale po−
važuji za naprosto nepřijatelné,
že to vůbec někdo může myslet
vážně. Když jsou větrné elektrár−
ny umísťovány na ostrovech či
poblíž severních moří, je to v po−
řádku a sotva proti tomu bude
někdo z estetických důvodů pro−
testovat. Ale ani ve snu by mě
nenapadlo, že se budeme po−
koušet umisťovat větrné elek−
trárny do blízkosti barokních pa−
mátek a jimi obohacené krajiny.
Například té krajiny, která se od
letošního roku může chlubit
označením Evropské dědictví.
Pokud by měly větrníky vyrůst
u kláštera v  Mariánské Týnici
s  kostelem Zvěstování Panny
Marie, jednalo by se o napro−
stou ignoranci ideového zámě−
ru geniálního stavitele a archi−
tekta Jana Blažeje Santiniho
Aichla. Jedná se navíc o pa−
mátku, která byla po roce 1989
v dezolátním stavu a jen záslu−
hou tamního okresního úřadu a
starostů okolních obcí se ji po−
dařilo zachránit a  obnovit pro
další generace. Dnes je to
chlouba celého regionu. Takže
už samotný záměr je stejně
kontroverzní, jako kdyby někdo
chtěl umístit větrníky na Praž−
ský Hrad nebo Karštejn. Jsou
věci, které ani miliony korun
navíc do rozpočtu obcí nena−
hradí.

„Považuji za zcela nepřípustné, aby cenu za bezuhlíkovou ekonomiku platili lidé zásadním zhoršením své ži−
votní úrovně. Tomu jsem se postavil v minulosti a tomu se postavím i kdykoliv v budoucnosti,“ komentuje
svůj postoj Vladislav Vilímec. V době jeho výborového předsednictví například vzniklo tzv. odůvodněné zá−
porné stanovisko k návrhům navazujícím na evropský „green deal“. Za složitě pojmenovaným dokumentem
se skrývá faktický nesouhlas senátorů s předloženým materiálem, který vládě pomohl vytvořit prostor pro
jeho změnu.

„Je to věčný boj, ke kterému je zapotřebí výdrž a houževnatost. Naštěstí jsem se mohl opřít o své kolegy.
Senát byl doposud důležitou a dobře fungující pojistkou proti všem nesmyslům. Věřím, že i v nově navolené
horní komoře převládnou schopní a zkušení politici nad populistickými tlučhuby a Senát bude moci tuto
svou nezanedbatelnou roli sehrávat i nadále,“ zakončuje Vladislav Vilímec.

Rychlíky Berounka a Bavorský expres jsou nejčastějším dopravním
prostředkem senátora Vladislava Vilímce při jeho cestě do Senátu.
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Pokud na zahradě zápasíte na záho−
nech s plevelem, nebo vám vadí,
jak vám ptáci při honbě za brouky a
žížalami rozhrabávají zem či kůrový
mulč, vyzkoušejte mulčování dře−
věnou štěpkou. 
Pan Pavel Grassl, majitel pily a dře−
vovýroby DŘEVO−KORYTA, má s vy−
užitím dřevěné štěpky ty nejlepší zku−
šenosti: „Na záhonech je mnohem
krásnější a vydrží déle než tmavá ků−
ra a u nás ji prodáváme za stejnou
cenu jako mulčovací kůru. Štěpku
ode mne odebírají například profesio−
nální zahradníci při budování a re−
konstrukci zahrad, obecní úřady na

dětská hřiště pod skluzavky a hou−
pačky, ale samozřejmě se dá použít
i jako palivo. Naše štěpka z Koryt
zkrášlila například i areál Bobové drá−

hy na Lipně a prospí−
vá i kvalitě jahod v ja−
hodárnách. Dřevěná
štěpka je vyrobena
pouze z čistého dřeva
bez příměsí, ve veli−
kosti 1–4 cm a prodá−
vám ji volně sypanou
nebo balenou do 90 l
pytlů.“ Při rozhodová−
ní vám jistě pomůže
i to, že u prvovýrobce

jsou ceny za dřevěnou štěpku i kůru
výrazně nižší, než při nákupu v kte−
rémkoli obchodě.
Kromě dřevené štěpky je nyní v Ko−

rytech u pana Grassla největší zájem
o palivové dříví štípané, které nabízí
měkké i tvrdé, dřevěné brikety, dřevě−
né pelety a v nabídce jsou i oblíbené
třísky na zátop, nebo dřevité podpa−
lovače. 
„V naší nabídce je samozřejmě i dře−
vo pro různé stavebníky. Máme širo−
ký výběr kůlů na snadné a levné lesní
a zemědělské oplocení, různé druhy
řeziva, jako jsou prkna, fošny, hrano−
ly a latě v běžných velikostech. Na
objednávku jsme samozřejmě připra−
veni vyrobit i atypické výrobky a roz−
měry, nebo různé dřevěné stavby, ja−
ko jsou květináče, kompostéry, vyvý−
šené záhony, pískoviště, turistické
přístřešky, zahradní domky apod.“
Mezi novinkou letošního podzimu je
dřevitá vlna, kterou pan Grassl nabízí
kynologům, jako ideální ekologickou
izolační vrstvu do psí boudy a i jako
podestýlku pro různé domácí mazlíč−
ky a uplatnění najde i v jahodách,
protože do ní nelezou slimáci. (pi)

Štěpku na záhony i palivové
dřevo si kupte v Korytech
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Po důkladné komunikaci s mou man−
želkou jsem kandidaturu přijal i s vo−
lebním číslem 2 a všemi povinnost−
mi, které ke kandidatuře náleží.
Jsem velmi příjemně překvapen,
s jak obrovskou podporou a důvěrou
od občanů se setkávám. 
Jako občan našeho kraje a člověk
z komunální, podnikatelské a spolkové
sféry vím, kde podnikatele, starosty
a zájmové spolky „tlačí bota“.
Rád bych se vymezil typickým kandi−
daturním slibům a podbízení, ačkoliv
mám jasnou představu, co v našem re−
gionu chybí nebo je potřeba podpořit.
l prosazování zlepšení životní úrovně
l podpora rozvoje řemesel 

l podpora zájmových sdružení 
l zlepšení dopravní infrastruktury 
l slušnost a úcta jeden k druhému 
Jsem potomkem Jana Sladkého Kozi−
ny, který se lidí uměl zastat, a možná
proto je mi naděleno, že celý život ne−
zištně pomáhám lidem všeho zaměře−
ní a rád bych v tom pokračoval i nadá−
le jako senátor.  
Volba kandidáta je svobodným roz−
hodnutím každého z nás. Vaši podpo−
ry si velice vážím, každý hlas se počí−
tá a jako jeden z vás vaši důvěru ne−
zklamu.

Najdete u mě DŮSLEDNOST, 
OCHOTU a hlavně ZASTÁNÍ.

Zadavatel a zpracovatel: Václav Sladký

KANDIDÁT DO SENÁTU ZVOLENÝ LIDMI ! 
Václav Sladký s VOLEBNÍM ČÍSLEM 2 za Domažlicko, Klatovsko, Sušicko

Kandidát na post 
senátora Václav Sladký

Příští Rozhled vychází 
2. října 2024
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Česká republika a Bavorsko se v po−
sledních desetiletích staly vzájemně
významnými obchodními partnery.
Při šestém Bavorsko−českém dni pro
firmy, který se bude konat 15. října
2024 na výstavišti v Deggendorfu,
jde zejména o další podporu, pro−
hloubení a rozšíření česko−bavorské
obchodní spolupráce. Akce bude si−
multánně tlumočena a je určena zej−
ména firmám. Zúčastnit se mohou
i vysoké školy, výzkumné organizace,
klastry a jiné subjekty.
Bavorsko−český den pro firmy se koná
již po šesté a etabloval se jako význam−
ná platforma pro přeshraniční a mezi−
oborové navazování kontaktů. Akci or−
ganizuje Ing. Jaroslava Pongratz, která
již více jak osm let působí jako mana−
žerka kontaktních sítí pro Bavorsko a
ČR u Evropského regionu Dunaj−Vltava
a která již iniciovala řadu obchodních

kooperací mezi českými a bavorskými
společnostmi. „Velký počet nových a
dlouhodobých česko−bavorských ob−
chodních vazeb vznikl právě na před−
chozích Bavorsko−českých dnech pro
firmy,“ zdůrazňuje Jaroslava Pongratz.

Kromě podpory přeshraniční obchodní
spolupráce se na 6. Bavorsko−českém
dni pro firmy bude diskutovat také
o tom, jaké potřeby zákazníků budou
muset firmy v budoucnu uspokojovat a
jak megatrend umělé inteligence změní
firmy a obchodní modely. Hlavním řeč−
níkem bude Prof. Dr. Christian Stum−
meyer z Vysoké školy v Ingolstadtu,
uznávaný odborník na digitalizaci,
umělou inteligenci a e−commerce.
V rámci dne pro firmy objasní, co je
třeba vzít v úvahu a jak se musejí firmy
připravit, aby mohly z umělé inteligen−
ce profitovat.
Následně, od 16.00 hodin budou mít
účastníci akce možnost navázat přes −
hraniční kontakty v rámci Bavorsko−če−
ské burzy firem, což je česko−bavorský
veletrh. Prezentovat se zde mohou fir−

my, univerzity a organizace ze všech
odvětví. Jak uvádí organizátorka Ing.
Jaroslava Pongratz, na minulém dni
pro firmy před dvěma lety bylo téměř
200 vystavovatelů a přes 650 účastní−
ků. Účast je pro vystavovatele i ná −
vštěvníky opět bezplatná. K dispozici je
omezený počet vystavovatelských
míst. Pro zajištění dobré přeshraniční
komunikace bude zdarma k dispozici
také tlumočník pro individuální rozho−
vory.
Pořadatelem 6. Bavorsko−českého
dne pro firmy je Evropský region Du−
naj−Vltava Dolní Bavorsko. Záštitu pře−
vzali Dr. Olaf Heinrich, prezident kraj−
ského sněmu Dolní Bavorsko a MUDr.
Martin Kuba, Rudolf Špoták a Ing. Petr
Kulhánek, hejtmani Jihočeského, Pl−
zeňského a Karlovarského kraje. (pi)

Jaký je zákazník budoucnosti?
6. Bavorsko−český den pro firmy 15. 10. 2024 v Deggendorfu 

se zaměřuje na megatrend umělé inteligence

Manažerka kontaktních sítí Bavorsko –
Čechy Jaroslava Pongratz organizuje již
pošesté Bavorsko−český den pro firmy.

Přihlásit se na 6. Bavorsko−český den pro firmy je možné přímo u mana−
žerky kontaktních sítí Ing. Jaroslavy Pongratz (tel.: +49 170 8118194;
e−mail: j.pongratz@euregio−bayern.de). Uzávěrka přihlášek pro vysta−
vovatele je 1. října 2024, pro návštěvníky 11. října 2024.
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n Eliška: „Tati, můžu začít? Ráda
bych na začátku zopakovala otázku,
kterou jsem ti dala už skoro před ro−
kem. Proč ses rozhodl kandidovat do
Senátu? Máš přece už za sebou
úspěšnou kariéru, pracoval jsi pro fir−
my i stát. Nejsi už dostatečně vytížený
se vším, co děláš?“
Robert Baxa: „Eliško, máš pravdu, že
toho není málo. Ale víš, celý život se
snažím věci zlepšovat, ať už to bylo
ve státní správě nebo v soukromém
sektoru. Vidím ale, že je pořád hod−
ně věcí, které potřebují změnu. A Se−
nát mi dává příležitost, jak tyto změ−
ny prosadit na celostátní úrovni.“
n Eliška: „A to myslíš jak? 
Robert Baxa: „No, senátor může
zajistit, aby se potkaly tři základní
světy, které spolu sice navenek čas−
to soupeří, ale na druhou stranu se
potřebují. Je to veřejnost a zaměs−
tnanci, podnikatelé a firmy a stát.
Aby byl někdo, kdo vyslechne pro−
blémy a potřeby občanů, a na zákla−
dě toho přizpůsobí svou aktivitu a legis−
lativní iniciativu. Tím se zajistí, že jeho
práce senátora bude odpovídat skuteč−
ným potřebám lidí v jeho regionu.
Protože, podle mého názoru, by měl
mít senátor blízko svým občanů a po−
máhat řešit problémy svého regionu.“ 
n Eliška: „Co jsou podle tebe ty nej−
větší problémy, které lidi trápí?“
Robert Baxa: „Lidé v našem regionu, a
nejen tady, se nejvíce potýkají s nedo−
statkem lékařů, specialistů a zubařů.
Když jsem sbíral podpisy pro mou kan−
didaturu, slyšel jsem, jak je pro mnoho
rodin složité najít dostupného lékaře,
což je opravdu alarmující. Dalším vel−
kým problémem je podpora pro senio−
ry. Stále více lidí řeší, jak skloubit práci
s péčí o stárnoucí rodiče. To jsou obla−
sti, kde je třeba se zaměřit na lepší or−
ganizaci a podporu ze strany státu.“
n Eliška: „To zní dost vážně. Ale jak
vlastně probíhal sběr podpisů? Bě−
hem sběru podpisů jsi jistě potkal
různé lidi. Máš nějaký zvláštní záži−
tek, který ti utkvěl v paměti?“
Robert Baxa: „No, sběr podpisů byl ně−
kdy opravdu dobrodružný, co ti budu vy−
právět, a ty jsi přece také hodně pomá−
hala. Oslovili jsme tisícovky lidí a každý
je jiný, každý má své radosti i starosti ži−
vota. Ale vybavuji si, že jsem se v Sušici
setkal se starším manželským párem,
který je spolu téměř padesát let. Bylo na
nich vidět, že toho spolu hodně prožili,
ale stále mají obrovský smysl pro hu−

mor. Paní trpí Parkinsonovou nemocí,
což je náročné, ale přesto berou oba ži−
vot s obdivuhodným nadhledem. Když
jsem jim vysvětloval, proč kandiduji, pa−
ní se na mě podívala a s úsměvem řekla:
‚Já vám to moc ráda podepíšu, ale tro−
chu se mi klepou ruce a nechtěla bych,
aby to bylo roztřesené.’ Manžel jí na to
povídá, ať se nebojí, ať si vzpomene na
to, co mu včera řekla, že když se chce,

tak to jde a mrknul na
mě. A podepsali oba
s  tím, že mi podepi−
sují listinu i s nadějí,
že se něco změní.“
n Eliška: „Chtěla
jsem se ptát dál,
ale nedá mi to. Jak
na tebe ten jejich
přístup zapůsobil?“
Robert Baxa: „Byl
jsem tím dojatý. Ten pár mi ukázal, že
ať už nás v životě potká cokoliv, je důle−
žité uchovat si humor a nadhled. Jejich
vztah byl plný lásky, i přes všechny
zdravotní problémy. Připomněli mi, že
problémy se mají řešit, ale nezapomí−
nat přitom na lidskost a radost ze živo−
ta.“
n Eliška: „Vidím, že sis odnesl nejen
podpisy, ale i něco víc.“
Robert Baxa: „Přesně tak. Tito manže−
lé mi ukázali, že i v politice by se nemě−
lo zapomínat na lidský přístup a že je
důležité brát věci s nadhledem, i když
jde o vážné záležitosti. Proto se snažím
přistupovat ke své kandidatuře s ote−
vřeností a úsměvem – protože bez toho
by to ani nešlo.“
n Eliška: „A co jsi zjistil o lidech bě−
hem kampaně? Něco tě překvapilo?“
Robert Baxa: „Překvapilo mě, jak jsou
lidé otevření a ochotní sdílet své příbě−
hy. Dozvěděl jsem se hodně o každo−
denních starostech, které by se na prv−
ní pohled zdály malé, ale ve skutečnosti

mají velký dopad na jejich životy. Třeba
to, jak složité je pro ně zajistit si kvalitní
péči ve stáří nebo jaké komplikace mají
pracující rodiče s malými dětmi. A na−
víc velké množství lidí zajímá politika,
což je dobře.“
n Eliška: „A co mladí lidé? Co je po−
dle tebe nejvíce trápí?“
Robert Baxa: „Tak na to bys mi asi nej−
lépe odpověděla ty, ne? Nicméně,
z rozhovorů s lidmi je jasné, že mladí li−
dé se potýkají s několika zásadními
problémy. Jedním z nich je otázka byd−
lení – ceny ne−
movitostí a náj−
mů jsou pro
mnoho mla−
dých rodin ne−
dostupné. Čas−
to si nemohou
dovolit vlastní

bydlení a
musí se roz−
h o d o v a t
mezi tím,
zda mohou
zůstat u ro−
dičů, zda si
někde naj−

dou pronájem a musí odložit vlastní
bydlení na neurčito. Dále je to příležitost
prosadit se v práci a získat potřebnou
praxi. Mladí lidé často narážejí na to, že
od nich zaměstnavatelé požadují zku−
šenosti, ale nikdo jim nedá příležitost
tyto zkušenosti získat. Proto je důležité
podporovat programy na získání praxe
a vytvořit podmínky, aby se mladí mohli
úspěšně uplatnit na trhu práce.“
n Eliška: „A co bys tedy udělal, po−
kud tě lidé zvolí?“
Robert Baxa: „Rád bych využil zkuše−
nosti, které mám z obou světů, tedy ze
soukromého i státního sektoru. Chtěl
bych podpořit digitalizaci státní správy,
což by mělo život zjednodušovat a ne
komplikovat. Ale hlavně bych se zamě−
řil na zlepšení dostupnosti zdravotní pé−

če. Plánuji podporovat iniciativy, které
by přilákaly více lékařů do regionu. Dále
bych se chtěl věnovat otázkám péče
o seniory, protože vidím, jak je to pro
mnoho rodin náročné. Musíme také vy−
tvořit lepší podmínky pro mladé rodiny,
aby se nemusely rozhodovat mezi kari−
érou a péčí o své blízké.“
n Eliška: „Kandiduješ jako nezávislý.
Proč?“
Robert Baxa: „Protože mnoho lidí ztrati−
lo důvěru v politiku a zlomilo nad ní hůl.
A upřímně, když se dívám kolem sebe,
sleduji zprávy, není se co divit. Přesto
občany zajímá, co se děje, a stále,
i když už méně věří, že se musí něco
změnit. Já zase věřím, že politika se dá
dělat rozumně, čistě v zájmu občanů.
Bez dluhů vůči kmotrům, bez postran−
ních úmyslů a bez lidí, kteří mění politic−
ké strany podle toho, jaký má strana ak−
tuálně volební potenciál. A to bylo hlav−
ním motorem mého rozhodnutí kandi−
dovat do Senátu jako nezávislý kandi−

dát. Bez jakékoliv
vazby na politic−
kou stranu.“
n Eliška: „To je
ovšem ta nej−
těžší cesta ke
kand ida tu ře .
Jak to zvlá−
dáš?“
Robert Baxa:
Tato cesta je
opravdu nejtěžší,
ale za mě jediná
správná, pokud
chce mít senátor

blízko ke svým budoucím voličům.
A jak to zvládám? Upřímně, myslel si,
že to bude, jak se říká, procházka růžo−
vějším sadem. Jenže nezávislým kan−
didátům moc volební pravidla nepřejí,
proto jich je v celé republice jako prstů
na jedné ruce. Ale jak se říká, „co nás
nezabije, to nás posílí,“ a mě to dodalo
sílu a energii pokračovat. Proto si ne−
skutečně vážím, že mi dáváte takovou
podporu. Markéta, celá má rodina, přá−
telé a kamarádi. Například tvůj děda ne−
skutečně pomáhal se sběrem podpisů,
poctivě se mnou jezdil mezi lidi a hodně
jich získal i sám. Stejně tak je skvělá
i tvá pomoc a názory. Prostě, bez vás
bych to nedokázal. Někdy je to celkově
hodně stresující, ale věřím, že pokud se
mi podaří něco z těchto plánů prosadit,
bude to stát za to. A slibuji, že si na vás
vždycky najdu čas, bez ohledu na to,
co se bude dít.
n Eliška: „Tak jo, tati. Budu ti držet
palce! Ať už v Senátu nebo doma,
hlavně ať ti to všechno vyjde.“
Robert Baxa: „Díky, Eliško. Tahle pod−
pora pro mě znamená nejvíc.“

Rozhovor s Robertem Baxou, 
právníkem a nezávislým kandidátem
do Senátu za oblast 11 Domažlice

Otázky pokládala: Eliška Baxová, dcera Roberta Baxy, VŠ studentka ZČU
Odpovídal: Robert Baxa, r. 1973, je český právník, odborník na informatiku a so−
ciální věci. Působil ve vysokých manažerských pozicích v českých i zahraničních
společnostech, i ve státní správě. Kandiduje jako nezávislý s číslem 4 do Senátu
v obvodu č. 11−Domažlice ve volbách 20.–21. 9. 2024. (pi)Za
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NA SLOVÍČKO S LÉČITELEM
Možná se Vám dostal do ruky letáček, na němž léčitel PhDr. Ladislav Kolářík, Mistr REIKI, informuje,
že pomáhá lidem u závažných, chronických i psychických onemocnění. V naléhavých případech i na dálku.
REIKI také vyučuje a zasvěcuje, poradny má v Praze i v Plzni. Odpověděl nám na pár otázek:

w Můžete čtenářům přiblížit, co je REIKI?
Je to japonské slovo. REI – vesmírné dávání života, KI – energie, tedy
vesmír ná životodárná energie. REIKI jako učení a metoda přírodního léčení
pocházejí z Tibetu od buddhistických mnichů a jsou staré přes tři tisíce let. 
V roce 1822 duchovní Mikao Usui objevil při meditaci klíč k léčbě. V roce
1980 bylo na celém světě 22 Mistrů REIKI. První klinika REIKI byla otevřena
v Tokiu, dnes jsou již v USA i jinde. V současnosti je ve světě více než
1000 Mistrů REIKI, kteří ji mohou předávat dál. REIKI energie působí na celý
oganismus, jde vlastně o vyrovnání toků energií přes sedm čaker. Čakra
je kanál, kterým proudí energie do těla a z těla ven. REIKI energie navodí
v čakrách rovnováhu, a tím se organismus zbaví nemocí, nebo se dá
předchá zet nemocem. REIKI energie rozpouští nádory, záněty atd., rovněž
harmo nizuje psychiku a dává radost do života.

w Co děláte, když léčíte?
Když zájemce ke mně přijde, zeptám se na křestní jméno, automatickou kres−
bou určím, kde jsou největší problémy v klientově těle. Výsledek si ještě potvr−
dím automatickým písmem. Změřím na stupnici pomocí kyvadla, na kolik pro−
cent pracují jednotlivé tělesné orgány. Klient mi diagnózu potvrdí na základě
lékařských vyšetření. Zdůrazňuji, že medicína je prvotní, REIKI je podpůrný
prostředek k léčbě. Pak přiblížím ruce ke klientovu tělu v místech, která jsou
bolavá, nedotýkám se. REIKI energie je zvláštní tím, že se sama roz e běh ne do
postiženého místa, kde je zapotřebí. Jedinečná v tom, že ji lze posílat na dálku
a vložit do ní myšlenku jako kód, co se má uzdravit nebo zlepšit. 

w Odkud berete REIKI 
energii?

Každý, kdo je zasvěcen, může požá−
dat o energii a ona pak do něho proudí
temenní sedmou čakrou a vychází ru−
kama. Energie vlastně léčitelem proté−
ká a je předávána klientovi. Obvykle
stačí dvě tři návštěvy, ale mám také
klienty, kteří za mnou jezdí každé dva
týdny. Jedno sezení i  se stanovením
diagnózy trvá 40 – 60 minut.

w Léčíte pouze energií?
Také používám k léčení metodu vy−
sokých duchovních zákonů, která
vychází z dávné tradice a chápání
našich předků, kteří považovali ve−
smír, přírodu a vše živé za jeden 
celek působící v jednotě. Vše dopl−
ňuji bylinnými připravky zvláště od
věhlasné léčitelky Boženy Kame −
nické. Tyto metody a REIKI předná−
ším na meziná rodním festivalu „Miluj
svůj život“ v Praze a také v Plzni. 
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Pro čtenáře našeho časopisu
přinášíme jeho rady, doporučení
a hlavně širokou nabídku klatov−
ské Jahodárny. 

Proč právě teď navštívit
 Jahodárnu?
Protože zde dostanete cibuli, český
česnek, brambory, dýně, melouny,
patisony, sazenice jahod, vřesy, ovo−
cné stromky, chryzantémy, bylinky a
spoustu dalších rostlin. Je to jedineč−
ná příležitost jak vše potřebné, co
podzimní příroda nabízí, nakoupit na
jednom místě za velmi příznivé ceny.

Máme bohatý výběr sazenic
jahodníku
Nabízíme odrůdy jednoplodící, stálep−
lodící, měsíční, rané, polorané, poz−
dní, sazenice zakořeněné v květiná−
čích. Odrůdy, které prodáváme, sami
pěstujeme. Přesně víme, jak ta jahoda
vypadá a jaké má charakteristické
znaky. Prodáváme kvalitní uznanou
sadbu, která má dobře vyvinutý koře−
nový systém a krček. Je to zdravá
sadba.

Oblibu si získává 
jahodník Korona
Začíná plodit od června. Charakteris−
tickým rysem této odrůdy je velký vý−
nos. Z jednoho metru čtverečního po−
zemku lze sklidit až 6 kg úrody. Mezi
vyhledávanými je také odrůda Rumba,
jedna z nejlepších raných odrůd
s mimořádně chutnými plody a odol−
ností. Stále žádanými sazenicemi jsou
například raná odrůda Honeoye pro
své velké a chutné plody, poloraná
Senga Sengana nebo stáleplodící Evie
2. Výběr je bohatý a každému rádi po−
radíme. Zákaznici u nás mají záruku
kvalitní a zdravé sadby. 

Rada patří nerozlučně 
k prodeji
Každému rádi poradíme při výběru
sazenic jahodníku i jak postupovat při
sázení. Máme letité zkušenosti. Napří−
klad do konce října lze bez problémů
sázet. Zásadně nedoporučuji takovou
tu sousedskou výpomoc, jako že si
například vyměníte sazenice ze svých
záhonů přes plot. Chcete ušetřit za ná−

kup sazenic, ale opak je pravdou. Tou−
to sousedskou výpomocí si můžete
zamořit pozemek nějakou chorobou a
na jaře budete mít minimální úrodu. 

Brambory, český česnek,
 dýně, melouny, cibule
Brambory si lze objednat telefonicky
nebo přímo na místě a domluvit jejich
množství na uskladnění. Dále na Ja−
hodárně pěstujeme a nabízíme pět
druhů česneku, z nichž tři odrůdy jsou
novinkou a máme z nich velmi dobrý
pocit. Na velké ploše pěstujeme dýně,
máme kolem 100 odrůd vhodné na
jídlo, zavařování, vyřezávání nebo jen
okrasné dýně. V nabídce dále jsou
melouny, patisony, cibule.

Velký výběr vřesů 
za super cenu
O vřesovištní rostliny je velký zájem,
tak jsme pro zákazníky připravili boha−

tý sortiment za bezkonkurenční cenu.
Kvetoucí vřes u nás dostanete za 39
Kč. Vřes je vděčná dekorační rostlina.
Kdo si chce v tuto roční dobu zkrášlit
zahradu, balkon, interiér, pak si u nás
zaručeně vybere. Vřes je bylina, která
byla oblíbená již u Slovanů. Je spojen
se vzpomínkami, ochranou před zlými
silami a s manželským štěstím. Má sí−
lu odolat i zimě. Pěstovat ho lze nejen

na zahrádkách, ale také v květináčích
na balkoně i za oknem.

Kanadské borůvky
Máme mnoho odrůd od 2,5 do 60 lit−

rů květináče. Chutí jsou od našich les−
ních borůvek k nerozeznání, ale plody
jsou o poznání větší. Z pohledných ke−
řů jich sklidíte přes 5 litrů, ale pouze
pokud znáte nároky těchto pozoru−
hodných dřevin. A jsme zase u těch
rad, které vám rádi sdělíme. 
Dále nabízíme maliníky, angrešt, rybí−
zy, malinoostružiny, vinou révu, ostru−
žiny, brusinky, rakytník, moruši, zimo−
lez kamčatský a mnoho dašího.

Ovocné stromky
Jabloně, třešně, hrušky, višně, ořešá−
ky, broskve, meruňky – opět pro naše
zákazníky máme široký výběr včetně
rostlin pro výsadbu živých plotů. Pro−
dáváme také hnojivo, substráty a tex−
tilie. Našim cílem je, aby u nás každý
dostal vše, co potřebuje a nemusel
jezdit jinam.

Jste srdečně vítáni
Otevírací dobu máme od pondělí do
pátku od 9 do 17:00 hodin. V sobotu
od 9 do 12:00 hodin. Prodej je přímo
na Jahodárně v Klatovech, kde probí−
hal samosběr a prodej jahod.  (re)

Jahodárna Pavla Bonka je na konci Klatov směrem na Svrčovec. Na kruhovém
objezdu se dáte směrem na Domažlice a hned po 50 metrech za mostem odbo−
číte vpravo. Jahodovou plantáž budete mít jako na dlani.

říká majitel Jahodárny v Klatovech Pavel Bonk.



Libor Picka, současný rad−
ní Plzeň ského kraje pro
kulturu, památkovou pé−
či a cestovní ruch a zá−
roveň předseda spolku
Svazek Domaž licko, je
osobností, která se dlou −
hodobě angažuje v  rozvoji re−
gionu Domaž lic ka. Jeho práce
v rámci spolku výrazně přispěla
k podpoře a pro  pagaci kulturní−
ho a přírodního dědictví, což se
pozitivně odráží na životě mís−
tních obyvatel i atraktivitě pro
návštěvníky.

Jedním z klíčových projektů, na
kterém se Libor Picka jako před−
seda spolku Svazek Domažlicko
podílel, je sanace a zpřístupnění
zříceniny hradu Starý Herštejn.
Tento středověký hrad, který je
oblíbeným cílem výletů v oblasti
Českého lesa, představoval
dlouholeté bezpečnostní riziko pro
návštěv níky. Díky úsilí všech se
však podařilo získat prostředky
z Evropské unie v rámci programu

přeshraniční spolupráce Česká
republika – Ba vorsko, což umož −
nilo nejen dokončení pra cí na Sta−
rém Herš tejnu, ale i na dalších vý−
znamných objektech na obou
stranách hranice.

Za jeho působení Sva  zek Do −
mažlicko také výrazně přispěl
k po sílení kulturního dědictví re −
gionu a k obno vě vztahů mezi če−

skou a bavorskou stranou po de−
setiletích izolace během studené
války. Libor Picka se snaží pre−
zentovat Domaž licko jako společ−
ný historický a kulturní prostor,
kde hranice mezi státy nezname−
nají překážky, ale naopak prostor
pro setkávání a spolupráci.

Díky jeho vedení se Svazek Do −
maž licko stal klíčovým hráčem

v rozvoji regionu, který sdružuje
padesát tři obcí bývalého do maž −
lického okresu. Pickova snaha
o zachování a rozvoj kulturního
dědictví v regionu je příkladem
efektivního a proaktivního přístu−
pu k regionálnímu rozvoji, který
přináší konkrétní výsledky.

Libor Picka tak svou činností
doka zuje, že je nejen schopným
krajským radním, ale i lídrem, kte−
rý umí využít příležitostí pro rozvoj
svého regionu a prohloubení
přeshraniční spolupráce .

Zřícenina hradu Starý Herštejn

Libor Picka: Člověk s vizí pro Domažlicko
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Šumava je stále  silným mag−

netem pro všechny věkové

skupiny návštěvníků.  Mít Šu−

mavu a Bavorský les jako na

dlani se vám poštěstí v okam−

žiku, kdy vstoupíte do výstavní

síně, která je v prostorách rad−

nice Městského úřadu v Sušici.

Uvidíte zde jedinečné fotogra−

fie Pavla Lišky ze Sušice.

Fotograf Pavel Liška patří mezi
ty, kterým v těle koluje šumav−
ská krev.  Jeho objektiv fotoapa−
rátu  zachytil  kouzelná místa
Šumavy a Bavorského lesa, jak
je neznáme. Nenechte si ujít tu−
to jedinečnou příležitost. Jste
 srdečně zváni.

Výstava potrvá do 30. září
2024 a vstup je zdarma.

Pozvánka pro milovníky Šumavy

ŠUMAVA A BAVORSKÝ LES

Prášilské jezero
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Jeho podmanivý a charismatický
hlas zná snad každý z dabingu filmů
i namlouvání dokumentů. Jeho tvář
z mnoha filmů, seriálů nebo třeba di−
vadelních představení. Herec Zdeněk

Maryška má k jižním Čechách velmi
blízko. Mnoho let je Lipensko jeho
druhým domovem. Nedaleko Horní
Plané má totiž s rodinou krásnou
chalupu, kde relaxuje a čerpá síly. 

„My jsme doslova relaxační chalu−
páři. Máme automatickou sekačku, ta
dělá vše za nás. Já ne jsem ani kutilský
ani zahrádkářský typ. To spíš moje že−
na, ale pokud opravdu potřebujeme
něco udělat, opravit, vždy si někoho
sjednáme. Opravdu si jezdíme odpoči−
nout, nabrat sil. Lipensko je nádherné,
i když je tu stále více lidí. Nicméně ta
Šumava, to jsou lázně pro duši i pro

tělo,“ svěřil se Rozhledu Zdeněk Ma−
ryška, který za minulého režimu emig−
roval do USA. Zde žil více než 12 let a
živil se jako číšník i majordomus. 

„Byly to krásné roky, vydělal jsem
si tam slušné peníze, poznal řadu za−
jímavých lidí. Ale také jsem tam do−
stal nějaké role. Takže poté, co jsem
se rozhodl vrátit, jsem ze své profese
nevypadl. Pak jsem zase naskočil do
toho vlaku jménem showbyznys a
jsem v něm dodnes. Mám svou pro−
fesi moc rád, jsem v několika divad−

lech, dabuju, občas točím. Nestěžuji
si,“ říká Maryška, který, ač se to ne−
zdá, oslaví za pár let osmdesáté na−
rozeniny.

Na chalupu na jih Čech prchá vždy,
když má pár dnů volno nebo na práz−
dniny. „Jezdíme do  Ra  kouska na výle−
ty, na nákupy, ale i po okolí na elektro−
kole. Užíváme si ten vzduch, přírodu a
místa, která jsou opravdu tak krásná.
Máme to tam moc rádi a je to náš dru−
hý domov,“ dodal Zdeněk Maryška. 

(pru) foto: archiv Z. Maryšky

Zdeněk Maryška miluje Šumavu

Valérie Zawadská a Zdeněk Maryška

Zdeněk Maryška a Ludmila Molinová

Zdeněk Maryška
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Představujeme vám topení z přírod−
ního kamene – nejenom stylové a
 esteticky působící, ale také efektivní
a úsporné. Kámen je známý pro svou
schopnost akumulovat teplo a po−
stupně ho uvolňovat. Tento přirozený
proces tepelné akumulace je zákla−
dem pro funkci topení z kamene.

Proč topení z přírodního
kamene?

l Za prvé 
Jednou z hlavních výhod sálového to−
pení je jeho úspornost a energetická

efektivita, která spočívá v částečné
akumulaci a rovnoměrně rozloženém
teplu s minimálními rozdíly teplot mezi
podlahou a stropem. 
V případě snadné výměny přímotopu
za topení z přírodního kamene ušetříte
až 30% v nákladech na topení. 
V porovnání s ostatními konvenčními

topnými systémy se úspora pohybuje
kolem 20%.

l Za druhé
Topení z přírodního kamene lze

kombinovat s ostatními druhy topení a
lze ho použít jako hlavní topný systém

nebo na sezónní vytá−
pění. 

l Za třetí 
Každá míst −
nost je sa−
mosta tně
regulovatel−
ná pomocí
termostatu a
lze i využít
dálkové regula−
ce pomocí telefo−
nu.

l Za čtvrté
Sálavé topení nevyužívá vzduch pro

přenos tepla, ale dlouhovlnné tepelné
záření, takže nedochází k proudění
vzduchu a víření prachu. Přírodní ká−
men udržuje konstantní vlhkost v mís−
tnosti 52 až 58%. 
Topení je vhodné pro alergiky, astma−
tiky, lidi s dýchacími potížemi a také
pro novorozence. Velmi příznivě působí
na psychiku. Díky rovnoměrnému roz−
ložení tepla v místnosti nemají alerge−
ny, vlhkost a plísně žádnou šanci.
Snadná údržba. Sálavé topení nevyža−

duje žádnou speciální údržbu. Stačí
vlhký hadřík pro otření.

l Za páté
Další výhodou je rychlá a

snadná montáž. Topná
tělesa nezabírají sko−
ro žádný prostor 
U topení z přírodní−
ho kamene nejsou
žádné skryté po−
platky jako jsou revi−

ze a údržba kotlů, ko−
mínů či odvoz popela. 

S fotovoltaikou
ideální  řešení

V současné době více než dříve kom−
binujeme topení z přírodního kamene
s fotovoltaickou elektrárnou. 
Rádi zpracujeme předběžný energe−
tický výpočet, včetně provozních a po−
řizovacích nákladů.
Záruka na naše topení je 14 let.
Dovoz a montáž po předložení

 tohoto článku zdarma.
Přijďte, poradíme a předvedeme. 

Majitelé firmy Jiří Janoušek 
a Daniel Smolík

Topíte elektřinou? Topte levněji !
Perfektní řešení pro všechny, kteří touží po teple a úsporách zároveň!
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Vážená paní,

Vaše trápení bohužel dnes
již není ojedinělé. Dnes
mnozí mladí lidé chtějí mít
všechno ihned a rodiče svojí
výchovou je k tomu často
neprozíravě vedou.
Učinila jste velikou chybu,
jejíž odstranění by Vás stálo
mnoho sil a finančních pro−

středků. Avšak i když byste
měla s nápravou resp. změ−
nou svého rozhodnutí znač−
né potíže, je možné podat
žalobu k soudu. 

Nenapsala jste však pře−

sně, kdy došlo k předmět−

nému darování. Proto Vám
chci vysvětlit, jak občanský
zákoník upravoval darování

za účinnosti
předchozí−
ho občan−
ského záko−
níku tj. do 31.12.2013 nebo
zda k tomu došlo až od
účinnosti nového občanské−
ho zákoníku účinného od
1.1.2014.
Občanský zákoník za účin−
nosti předchozího občan−
ského zákoníku uváděl, že
se jedná o tzv. vrácení da−

ru, když důvodem bylo

hrubé porušení dobrých

mravů (např. se jedná o ne−
vhodné chování, které by
směřovalo vůči dárci, nebo
vůči členům jeho rodiny, kdy
se jednalo o fyzické násilí,
urážky atd.). 
Podle nového občanského

zákoníku platného od

1.1.2014 se pak jedná o tzv.
odvolání daru, kdy je mož−
né takto učinit pro nouzi

(u dárce se musí projevit
nouze, kdy nemá např. na
zaplacení nejzákladnějších
potřeb) nebo se může jed−
nat o odvolání daru pro

nevděk. Nevděk může cha−
rakterizovat např. urážky dár−
ce, fyzické, psychické napa−
dání, neposkytnutí pomoci
v případě, že obdarovaný
neposkytne dárci pomoc po
zdravotní stránce atd. 
Na základě shora uvede−
ných skutečností tak musíte
zjistit, kdy přesně došlo k

podpisu darovací smlouvy

a kdy přesně započalo Va−

še trápení, o kterém hovoří−
te. Musíte se v každém pří−
padě na soudní spor dosta−
tečně připravit a musíte ať již
při vrácení daru nebo při od−
volání daru mít k dispozici
potřebné důkazy, aby soud
měl možnost o věci jednat a
o ní rozhodnout.
Je mi líto, že Vám nemohu
poskytnout lepší informaci,
ale jak jsem již naznačila,
není vše pro Vás ztraceno.
Přeji Vám hodně štěstí. 

PRÁVNÍ

PORADNA

Odpovídá advokátka
JUDr. Judita Jakubčíková 

Jsem 75letá důchodkyně, která nikdy neměla žádné
vlastní dítě. Celý život až do svých 60 let jsem byla sa−
ma. Potkala jsem však člověka, který se jevil jako muž
čestný a spravedlivý. Proto jsem s ním ve svém poz−
dním věku uzavřela manželství. Asi po 2 letech našeho
manželství mě manžel začal přesvědčovat, abych daro−
vala svůj podíl na společných nemovitostech jeho dce−
ři. Sliboval, že se bude o nás obě starat a že nám všem
bude dobře. Po dlouhém přesvědčování jsem souhlasi−
la. Dcera mého manžela i se svým přítelem, kteří se ke
mně přistěhovali, mně však připravili nevýslovné trápe−
ní. Začali mě totiž terorizovat – fyzicky i psychicky napa−
dat. Poraďte prosím, co mohu učinit, abych vrátila zpět
situaci, jaká byla před mým darováním.
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Rozhodli jsme se vytvořit pro na−
še, ale i vaše rodiče a blízké, areál
s byty za dostupnou cenu. Posky−
tujeme všem seniorům bezpečí,
potřebný servis, ochranu a pocit
rodinného prostředí.
Naše zařízení uvítá každý, kdo
chce mít své soukromí – čili žádné
ubytování po dvou či třech oso−
bách. Každý ubytovaný má svůj
pokoj se sociálním zařízením. Gar−
sonka je dle domluvy buď vybave−
na, nebo je samozřejmě možnost
přivézt si vše své, na co jste zvyklí.
Záleží na každém z vás a na vašem
přání, které rádi splníme. Každý po−
koj je vybaven centrálním telefo−
nem pro případ nouze, ale i komu−
nikace mezi pokoji. Ze všech poko−
jů, které jsou situovány na jih, je
výhled na celý areál. Nájemné
je 8.200 Kč + energie. 

Stravování
Stravování máme pro Vás zajištěno
přesně dle vašich potřeb, 1x, 2x, ale
i klidně 6x denně, jak budete potře−
bovat. Preferujeme českou domácí
klasiku, ale vaříme samozřejmě
i dle individuálních potřeb klientů.
Například diety pro diabetiky, alergi−
ky atd. Klienti mají na výběr ze čtyř
jídel denně. Cena za stravování –
snídaně 35 Kč, obědy 100 Kč a ve−
čeře 85 Kč, v případě celodenní pl−
né penze je sleva. Pro stravování
slouží útulná jídelna, ale rádi odne−
seme každé jídlo k vám do bytu. 

Volné chvíle 
Pro volné chvíle slouží různé ergo−
terapie anebo společenské hry či
výběr z více než 1000 knih. Spolu−
pracujeme také se Základní školou a

mateřskou školou v Plánici a
vzájemně se navštěvujeme.
Děti pro nás připravují divadel−
ní představení a jiné besídky a
my jim za odměnu třeba čteme
pohádky anebo vypravujeme
příběhy z našeho mládí.

Péče o zdraví
Velice úzce spolupracujeme
s MUDr. Jiřím Kloudou v Pláni−
ci a MUDr. Ja−
nou Bytelovou
z Klatov, kterým
nejen tímto dě−
kujeme za jejich
přístup, a to ne −
jen v pracovní
době. Dle potře−
by každodenní
zdravotnickou
péči zajišťují se−
střičky z Advan−

tis Medical, kte−
rým patří stejný
dík. Zajišťujeme
všem našim
klientům odvoz
k lékařům, na
nákupy, do lékár−
ny aj., K dispozi−
ci je vlastní de−

fibrilátor a v každém bytě je telefon
pro přímé spojení s námi jak ve
dne, tak i v noci.
Byty jsou vybaveny kompletně

s TV, varnou konvicí, ale dle
vašeho přání si jej můžete
vybavit svým vlastním zaří−
zením, abyste se ještě více
cítili být tady doma. Areál
leží na hlavní magistrále Če−
ské Budějovice – Plzeň me−
zi městy Klatovy a Horažďo−
vice v těsné blízkosti Hna−
čovského rybníka na pokra−
ji lesního komplexu, který
se rozprostírá mezi městeč−
kem Plánice a městečkem
Nalžovské Hory v šumav−
ském předhůří. Bohatost

rybníků, říček, potoků a na druhé
straně smíšeného lesa okolo naše−
ho areálu způsobuje celoročně ta−
křka ideální vlhkost a dostatek kys−
líku v ovzduší, důležité pro náš or−
ganismus a jak říkají naši dědouš−
kové a babičky: „Jsou zde krásné
procházky, které  člověka vždycky
posílí.“ (pi)

Seniorské bydlení za nejlepší ceny
Naše motto: „Doma nejsi tam, kde jsi 
se narodil, ale tam kde Tě mají rádi“



Milovníci hezkých písniček mohou ještě v polovině září, kdy očeká−

váme stále ještě teplé počasí, oslavit konec léta s oblíbenou de−

chovkou. Organizátoři letního

festivalu tanečních koncertů na

krytém parketu v Dolní Lhotě

u Klatov pro ně připravili:

14. září (sobota) – Jihočeská
LIBKOVANKA, 14–18 hod.

Tančete a bavte se při oblíbe−
ných melodiích a v milé přátelské
atmosféře, kterou již tak snadno
nezažijete.
Kapela Libkovanka byla založena
v roce 2008 v Libkově Vodě nedale−
ko Pelhřimova. Kapelníkem je hu−
debník a textař Zdeněk Beneš,
autor mnoha známých písní (např.
Moje česká vlast, Slzičky, Krásný
sen, Přátelé nám zůstanou, Když
odchází mládí…). Součástí reperto−
áru jsou rovněž skladby od Karla
Polaty, které hraje Libkovanka pře−
sně tak, jako je kdysi hrával K. Pola−
ta se svojí Starošumavskou decho−
vou muzikou. To vše je podtrženo
mladistvým složením kapely, která
vždy dokáže předat svému publiku
velkou dávku energie a dobré nála−
dy. Libkovanka je prostě originál,
který stojí za zhlédnutí a poslech.
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Léto s muzikou: Dolní Lhota u Klatov
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Tvrdím, že kamarádství mezi mužem
a ženou neexistuje, protože vždy jde
minimálně z jedné strany o sexuální
(fyzickou) přitažlivost, tudíž vždy jde
jednomu z těch dvou o sex. 
Mnoho lidí si při seznámení neláme
hlavu s tím, zda je či není to ten pravý/á,
ale když láska, která trvá podle odborní−
ků tři dny, nejdéle tři roky, skončí, po−
tom se ukáže, zda se k sobě hodí či ne.
Je to proto, že láska, která je považová−
na za cit nejvyšší, nám zakryje oči. Já
tvrdím, že láska je duševní porucha,
což se později dokázalo i vědecky. 
Jedno však mají všechny vztahy spo−
lečné. Jsou totiž založeny na přitažli−
vosti, většinou sexuální, duševní, fi−
nanční a jiné. Přitahuje nás charisma,
peníze, majetek, postava, hlas, ruce,
nohy, hlava, rozum, víra, někdy to nejde
ani popsat. Většina vztahů je ale založe−
na na vzájemné sexuální přitažlivosti,
která jen zhruba z poloviny vydrží obou−
stranně až do smrti. Pokud skončí při−
tažlivost, nepomůže nic a vztahová zá−
vislost většinou jednostranně skončí.
Přitažlivost nelze koupit, vyloudit, vynu−
tit. Pokud pro jednoho z partnerů končí
přitažlivost k druhému, je jasné, že má
šanci potkávat přitažlivější partnery. 

Mnoho zklamaných, opuštěných par−
tnerů chodí do mé poradny a ptají se,
proč partner odešel, proč je zklamal,
prý neměl důvod. Kdo nechce být
zklamán, musí být sám. Ke každému
vztahu patří i riziko jeho kon−
ce. Ještě jsem neslyšel,
že by někdo přišel
k partnerovi a řekl:
„Přestal/a jsi pro
mne být přitažli−
vý/á, končíme.“
Jednoduché,
ale těžce vy−
slovitelné.
Proto důvod
rozchodu poj−
menovat neumí−
me, jen cítíme
např. prázdnotu, vy−
hořelost. Dokážeme
vyjmenovat desítky důvo−
dů, proč vztah skončil, ale ani je−
den není ten správný, protože co nyní
vyčítáme par tnerovi, od kterého od−
cházíme, jsme věděli od začátku vzta−
hu. Jen pro onu přitažlivost = závis−
lost jsme chyby par tnera přehlíželi,
protože nám to stálo za to. Potom se
říká, že vztah vyhořel, což srozumitel−

nou řečí znamená, že skončila sexuální
přitažlivost.
V praxi to je podle mé teorie tak, že
většinou při seznámení je pro nás par−
tner hodně přitažlivý, proto nevidíme je−

ho chyby. V průběhu společné−
ho života ve vztahu větši−

nou sexuální přitažli−
vost klesá či stoupá,

jen v málo přípa−
dech se nemění. 
Pokud pro nás
partner přesta−
ne být přitažli−
vý, většinou si
najdeme přitažli−
vějšího partnera.

Když si při vztahu
najde žena nového

partnera, většinou ze
vztahu odchází. Obecně

je známo, že ženy odcháze−
jí, až když si najdou nového par−

tnera. To proto, že nechtějí být samy a
chtějí, aby o ně bylo postaráno.
Odchod ze vztahu mužům nedělá pro−
blém, i když zrovna žádnou potenciální
partnerku nemají. Muži dokonce neod−
cházejí za každou cenu ze vztahů, když
pro ně žena přestane být sexuálně při−

tažlivá. Jsou bez závislosti na partner−
ce, a proto je jim jedno, že partnerka
„nadává“ a pokud neútočí neúnosně,
zůstávají ve vztahu.
Setkával jsem se se situacemi, kdy se
vdaná žena dohodne se ženatým milen−
cem na společném odchodu od půvo−
dních partnerů. Dohodnou se, že se
v určitou hodinu oba sbalí a sejdou se
na určitém místě. Ženy tam čekají do−
dnes. Důvodů, proč muži neodejdou, je
více. Hlavním důvodem je to, že většina
mužů nemá problém mít sexuální vztah
s více ženami a to i v případě, že pro ně
ženy až tak sexuálně přitažlivé nejsou.
Proto ze vztahů o své vůli odchází osm−
desát procent žen, nechtějí sdílet lože
s nepřitažlivým partnerem, ale jen dva−
cet procent mužů.
Vždy, když někomu ve vztahu něco
chybí, kompenzuje to jinde. Proto za
důležité považuji správně pojmenovat
problém. To se týká nejenom vztahů,
ale všech oblastí našeho života. 
Ve správně pojmenovaném problému
se nachází jeho řešení. 

Stanislav Brázda

připomíná známý psychotronik a vizionář Stanislav Brázda

STANISLAV BRÁZDA
tel. 777 119 600 

606 119 600
stanley.bradley@email.cz 

www.stanleybradley.eu

„Ke každému vztahu patří i riziko jeho konce,“
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O splouvání Teplé Vltavy v šumav−
ském národním parku je letos velký
zájem. Úsek řeky mezi Sou marským
Mostem a Pěknou splulo přes 2700
lodí. Je to výrazně víc než ve stejném
období loni. 

„Letos je zhruba podobný zájem ja−
ko předloni, kdy byl dostatek vody a
splouvání nebylo možné jen dva nebo
tři dny za celou sezonu,“ uvedli zástup−
ci NP Šumava. 

Zatím bylo možné splouvat šest −
náctikilometrový úsek Teplé Vltavy
všechny dny, pouze jeden den byla hla−
dina na 50 centimetrech.

Zákaz splouvání řeky platí ve chvíli,
kdy výška hladiny u Sou mar ského
Mostu klesne pod 50 centimetrů. Po−
kud je stav vody do 61 centimetrů, mu−
sí vodáky doprovázet průvodce. Bez
něj smí na Teplou Vltavu, jen pokud je

výška vody nad 61 centimetrů. Při výš−
ce hladiny 50 až 61 centimetrů smí vy−
jet denně maximálně 63 lodí. 

„U hladiny nad 61 centimetrů může
denně na řeku 180 plavidel. Na řeku
smí pouze kajaky a kánoe.“ V minulosti
sjížděli vodáci řeku bez omezení. Re−
gulaci zavedl návštěvní řád národního

parku kvůli tomu, že nadměrný provoz
lodí může ovlivnit po pulaci perlorodky.
Cena za splouvání je stejná jako v mi−
nulém roce. Při on−line rezervaci je po−
platek 600 korun za loď, kdo přijede
rovnou na místo bez předchozí regis−
trace, uhradí 700 korun. 

Loňský rok byl pro splouvání rekor−
dně nejhorší, vodáci nemohli na řeku
95 dní. Šlo o jednu z rekordně nejhor−
ších sezon v historii, Teplou Vltavu
splulo jen 1537 lodí. (pru)

Teplá Vltava láká



Čas utekl jako voda a za dveřmi
jsou volby do krajského zastu −
pitelstva. Co se v Plzeňském kra−
ji povedlo? Jak moc náročné je
být hejtmanem a co si za své vo−
lební období odnesl, na to jsme
se zeptali hejtmana Plzeň ského
kraje Rudolfa Špotáka.

n Co všechno má na starosti hejt−
man, jaký je jeho den?
q Nemám takovou tu přesně danou
oblast působení jako kolegové rad−
ní. Obecně mám pod sebou krizové
řízení. Což je vlastně takové velení
v době krize a není to zrovna to, co
bych bral jako úspěch. Spíš to byla
výzva a taky adrenalin. Vedl jsem
krizový štáb v době covidu, při vy−
puknutí války na Ukrajině. S kolegy
ze záchranných složek i úřadu jsme
denně řešili veškeré problémy od
finanč ních až po ty prak tické, kdy
jsme stavěli stan pro uprch líky před
centrem KACPU nebo pro ně hledali
ubytování. A jelikož jsem tako vý
puntičkář a možná i trochu worko−
holik, musel jsem u toho vždycky
být osobně. Mám pod sebou na −
příklad také podporu hasičů, a to jak
profesionálů, tak dobrovolníků. Kaž −
 do  ročně finančně podporujeme 
jejich vybavení a rekonstrukce či
výstav by hasičáren. Podporu je −
me také řadu spor tovců při jejich

účasti na mis−
trovství světa
a Evropy, čin −
nost spolků. To
je jen zlomek
toho, co je tzv.
pod mými křídly. 

Co je náplní
mého dne,

to je také řada schůzek, protože jako
hejtman se snažím naslouchat ostat−
ním. Chodí za mnou jak občané, kte−
ré něco trápí, tak i starostové řady
obcí nebo pořadatelé akcí, kteří po−
třebují v současné době podporu.
Vypiju u toho opravdu hodně kávy
(smích), což je moje neřest, a snažím
se vždycky najít řešení. Kriticky při−
znávám, že ne vždy se mi to podaří. 

Vedu také jednání krajské rady
a krajského zastupitelstva, což bý−
vá někdy velmi náročné. S nad −
sázkou jsem před dvěma lety říkal,
že jako fotbalový rozhodčí mám
pod sebou hráče a ty musím zvlád−
nout. A jako hejtman to tak mám
v podstatě také. 

n A co se podle vašeho názoru za
ty dva roky povedlo?
q Určitě je řada věcí, menších,
které vynechám, a dovolím si vy−
brat ty „velké“, takové, které
i oby vatelé kra je vnímají. Je to tře−

ba západní obchvat, který jsme
dokon čili dokonce s předstihem,
a ulevili jsme tak dopravě v Plzni.

Určitě zmíním rekordní
inves tice do krajských
silnic a jedeme dál
v řadě rozjetých pro−
jektů. Tím je třeba zá−
sadní napojení D5 na
severním Ro kycan −
sku. Pokraču   je me ve

vylepšování cyklo stezek a celé cyk−
loinfrastruktury. V dopravě se rád
pochlubím modernizací nejen busů,
ale také vlaků. Moderní plně kli −
matizované a vybavené jednotky
RegioFox jezdí na našich kolejích
v Plzeňském kraji už od července.
A na co jsem velmi pyšný, je to, že
doprava v našem kraji je nejlevnější.

Samozřejmě nezapomeňme re−
konstrukci městských lázní v Plzni,
které jsme koupili a hned začali re−
konstruovat. Už teď jsem zvědavý,
jaké nové zážitky nás v moderním
prostoru bývalých lázní čekají.
A děkuji za podporu všem, kteří
spolu s námi chtějí lázním dát no−
vou značku.

n Kromě větších projektů výše,
co osobního si jako hejtman od −
nášíte?
q Za mě je to náročné období, kdy
jsme jako kraj čelili obrovské uprch−
lické vlně. Bylo to složité, rozhodo−
vat o řadě věcí, čelit kritice ze všech
stran a zároveň mít kolem sebe
skvělý tým lidí ze záchranných slo −
žek, neziskovek i řad dobrovol  ní−
ků. Těžké, přesto nezapomenutelné
obdo bí a moje díky patří právě tomu
týmu, s nímž jsem řadu měsíců pra−
coval. Dík patří i lidem z řad veřej−
nosti, kteří nás podporovali, a nebo
prostě jen nechali pracovat, aniž by
na nás házeli špínu. 

Pozice hejtmana přináší řadu no−
vých tváří do vašeho života, musíte
čelit řadě otázek od obyčejných lidí,
kteří chtějí pomoci a obrací se na
vás jako na poslední záchranu. Na
druhou stranu jsou chvíle, kdy si
svou práci opravdu užívám. To jsou
akce, které Plzeňský kraj pořádá
a mohu se jich více či méně aktivně
zúčastnit. Jsou to akce, kterými
chceme nejen oslovit veřejnost,
ale chceme ji do aktivit vtáhnout,
nechat ji ochutnat „svůj kraj“. 

Právě teď v září jsou to tradiční
Dožínky Plzeňského kraje, které
8. září máme v Dýšině. Oslavy skliz−
ně putují každoročně po kraji a jsou
vždy spojené s oceněním lokálních
zemědělců a vyhlášením vítězů sou−
těže Regionální potravina Plzeň ského
kraje 2024. Pro mě je to vždy den,
kdy se měním z politika v dávného
hospodáře a přijímám z rukou ženců
dožínkový věnec, jímž dávají hospo−
dáři na vědomí, že pole jsou sklizena.
Dýšina je pro tuto akci moc pěkné
místo. Oslavy dožínek tu v prostředí
zachovalé zděné lidové architektury
dostávají ten správný vesnický ráz,
který navíc podtrhne i vztah obce
k folkloru. Návštěvníci budou mít
jedi nečnou příležitost vidět ukázky
dožínkové vazby, zdobení koní a vozů
i ukázky tradičních řemesel. Mohou
se rovněž přidat k dožínkovému prů−
vodu, který povede Soubor písní
a tanců Jiskra za doprovodu živé mu−
ziky. Chybět nebudou ochutnávky
a prodej oceněných regionálních po−
travin či ukázky dožínkových tradic
a zvyklostí. Děti si mohou užít tvořivé
dílny, nafu kovací skákací traktor i

Hejtman Plzeňského kraje Rudolf Špoták

Slovy fotbalového rozhodčího: Na červenou 
kartu ty dva roky rozhodně nebyly

Dožínky Plzeňského kraje každoročně oslavují sklizeň. Do tradice se zapojí každý hejtman, aby od chasy převzal dožín−
kový věnec a zahájil oslavy sklizně. s
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farmářské aktivity. K vidění bude
historická země dělská technika i ha−
sičský vůz místních dobrovolných
hasičů. Krojovaná děvčata nabídnou
ná vštěv níkům k ochutnání sladké ko −
lá če. Součástí akce budou rovněž
prohlídky kostela Nejsvětější Trojice
sv. Šimona a Judy ze 14. století.
A akce je pro všechny zdarma!

Na jaře mám rád naši druhou 
větší akci a tou je Půlmaraton
Plzeň ské ho kraje. Jeho letošní 
ročník přilákal rekordní počet 1 800
běžců na několika tratích. I já byl
opět jedním z běžců. Se synem
jsme si dali Krajskou pětku a moc
nás to spolu bavilo. V rámci půlma−
ratonu děláme ale i fajn věci. Vy −
brali jsme na prázdninové pobyty
dětí z náhradní rodinné péče v rám−
ci projektu Voda pomáhá více než
25 tisíc korun. Náš nejlepší běžec
a absolutní vítěz Adam Korecký dal
svou finanční výhru i letos nemoc−
nici. To jsou chvíle, které mě nabíjí.
Čas, který strávíte s lidmi, kteří dě−
lají něco pro ostatní. A tím navazuji
na třetí projekt. Je to Galavečer
Plzeň ského kraje. Jde o slavnostní
večer, kdy udě lujeme ceny za celo−
životní přínos kraji a za záchranu
lidského života. Obě ocenění pře−
dáváme opakovaně a pokaždé má−
me z čeho vybírat. Osob ností, které
svým jménem dělají značku Plzeň −
skému kraji, máme ve svých řa−
dách stále dost. A co teprve těch,
kteří neváhají a bez ohledu na sebe
zasáhnou a někomu ve vteřině
změní život, ať už jde o zdraví nebo
právě o život samotný. Velmi si ta−
kových lidí vážím a je mi ctí někte−
rým z nich poděkovat ale spoň
zmiňo vaným oceněním.

n Jako hejtman jste si sáhl i na
zcela odlišnou práci – zahrál
jste si v  muzikálu Dracula. Jaké
to bylo?
q Nezapomenutelné. Je to pro mě
dost čerstvý zážitek z prken, která
znamenají svět. Kraj dlouhodobě
podporuje Divadlo J. K. Tyla a pod−
porujeme také například dopravu 
lidí ze vzdálenějších míst kraje na
představení do Plzně. Co ale takové
divadlo znamená a jaké to je být 
jeho součástí, to jsem poznal až le−
tos na vlastní kůži, když jsem se
mohl stát součástí komparzu ve
fascinu jícím spektáklu muzikálu
Dracula v lochotínském amfiteátru.
Bylo mi nesmírnou ctí se zúčastnit
něčeho tak neskutečného a výji−
mečného. Nejen vidět neskutečný

muzikál, ale být součástí organis−
mu zvaného muzikál DJKT.  

Děkuji všem hercům, tanečníkům
i externistům za radu, pomoc, pod−
poru, kdykoliv jsem ji potřeboval.
Z této zkušenosti si také odnáším
obrovský respekt ke všem, které
jsem nikdy jako divák neměl šanci
vidět. Obrovské množství lidí, profe−
sionálů, bez kterých by muzikál ne−
byl muzikálem. Ať jsou to kulisáci,
zvukaři, osvětlovači, technici, mas−
kérky, vlásenky nebo holky od kos−
týmů, které jsem neustále zlobil
svým neuklízením kostýmů po so−
bě, ale bez kterých bych nenašel
ani ponožky. Děkuji také klukům
a holkám z komparzu, bez kterých
bych na začátku nenašel ani vchod
do zkušebny. Nakonec ze všeho nej−

víc chci poděkovat Lumírovi Olšov −
ské mu za neuvěřitelnou zkušenost,
podporu a důvěru, kterou jsem od
něj dostal. Bylo neskutečné a inspi−
rující sledovat jeho práci zblízka
a přál bych to zažít každému.
n Dokážete několika větami shr −
 nout dva roky v  hejtmanském
křesle?
q Být hejtmanem ty dva roky mi 
přineslo adrenalin, ale i spoustu
emočně vypjatých zážitků, výzev i vl−
nu kritiky. Naučil jsem se řadu věcí
a získal nové známé a přátele. Slovy
fotbalo vého rozhodčího bych řekl, že
na červe nou kartu ty dva rok nebyly.

Také letos si hejtman se svými syny užil běžecký závod, který každoročně 
pořádá Plzeňský kraj a patří mezi prestižní závody v ČR.

s
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Libor Picka: Kandidát za STAN – Zkušenost pro lepší budoucnost

Jmenuji se Libor Picka a po
třiceti letech práce starosty
obce Bělá nad Radbuzou
a několi ka letech působení
jako radní Pl zeň   ského kraje
pro kulturu, památkovou péči
a cestovní ruch, jsem se roz−
hodl kandidovat za hnutí
STAN (Staros tové a nezávis−
lí). Rád bych vám představil
své zkušenosti, důvody své
kandidatury a oblasti, na kte−
ré se chci zaměřit.

Moje zkušenosti
Za svou dlouholetou kariéru ve ve−
řejné správě jsem se stal svědkem
mnoha výzev a úspěchů naší obce
i kraje. Jako starosta jsem se na −
učil efektivně řídit obec, prosazovat 
zájmy našich občanů a zlepšovat
kvalitu jejich života. Moje práce mě
naučila důležitosti otevřené komu−
nikace, transparentnosti a efektiv−
ního hospodaření.

V roli radního Plzeňského kraje
jsem měl příležitost podpořit řadu
významných projektů. V rámci pa−
mátkové péče jsem se nezaměřo−
val pouze na záchranu klasických
památek, ale také jsem inicioval
dotační program na podporu a zá−
chranu významných staveb v ob−
cích, které nejsou prohlášeny pa−
mátkami, ale mají svůj lokální vý−
znam. Podporuji také knihovny
a nákup knižního fondu, protože
věřím, že dostupnost literatury
a podpora čtenářství jsou klíčové
pro vzdělávání a kulturní rozvoj.

Jako jeden z mála regionů máme
v Plzeňském kraji také dotační pro−
gram na podporu výstavby karava−
nových stání, který jsem inicioval.
Tento program má řadu výhod: ofi−
ciální karavanová stání poskytují
bezpečné a vybavené prostory pro
karavanisty, což podporuje místní
turistiku, přináší ekonomické výho−
dy pro region a zároveň snižuje ne−
legální parkování a s tím spojené
problémy.

Proč kandiduji?
Rozhodl jsem se kandidovat, proto−
že vnímám potřebu pokračovat
v práci na rozvoji našich obcí 

a kraje s větším do−
sahem. Chci při−
nést své zkuše−
nosti a energii do
vyšší politiky,
abych mohl ještě

efektivněji podporovat iniciativy,
které přinášejí reálné změny a zlep−
šují kvalitu života občanů.

Na co se chci zaměřit?
Kulturní dědictví a místní historie:
Budu pokračovat v podpoře zá−
chrany a obnovy významných sta−
veb, nejen těch klasických pamá−
tek. Chci rozšířit dotační programy,
které umožní menším obcím za−
chovat jejich historický ráz a identi−
tu. Podpo ra knihoven a literatury

zůstává jednou z mých priorit,
protože čtení a vzdělání jsou
základem rozvoje každé spo−
lečnosti.

Cestovní ruch a udržitelný
rozvoj: Moje vášeň pro cesto−

vání mě naučila, jak důležitý
je rozvoj cestovního

ruchu pro místní
ekonomiku. Chci
podporovat udrži−
telné formy turis−
tiky, které re−
spektují přírodu
a místní komu−
nity. Podpora
cykloturistiky,
pěší turistiky

a kem pování může přinést nové
příležitosti pro náš region a zároveň
zachovat jeho krásy pro budoucí
generace.

Sport a podpora 
mladých talentů
Vím, že vrcholoví sportovci se rodí
na obcích a zaslouží si naši podpo−
ru. Chci změnit financování sportu
tak, aby více peněz směřovalo do
základní spor tovní infrastruktury
a podpory mladých talentů. Sport

není jen o výkonech, ale také
o zdra ví a soudržnosti komunit.

Umělecká akademie: Chci pod−
pořit také talentované děti v oblasti
umění. První kroky jsem již udělal 
jako krajský radní založením Umě −
lec ké akademie, která má za cíl
zlepšit úroveň uměleckého vzdě −
lávání v celém kraji a podpořit roz−
voj mladých talentů. Pilotní pro−
jekt pro běhne ve školním roce
2024/2025 a žákům základních
uměleckých škol na bíd ne speciali−
zované lekce nad rámec běž ných
školních vzdělávacích programů.
Akademie bude podporovat všech−
ny obory uměleckého vzdě lávání –
hudební, výtvarný, taneční a lite −
rárně dramatický. Vě řím, že díky
včasnému odhalení a následnému
rozvíjení talentu mladých umělců
v nízkém věku bude jejich potenciál
růst rychleji a kvalitněji.

Osobní zájmy
Mezi mé záliby patří cestování pěš−
ky, na kole, s  karavanem nejen po
mém milovaném Českém lese, ale
po celé České republice. Od mládí se
věnuji myslivosti. Proto jsem zásad−
ně proti současnému návrhu Zákona
o myslivosti, a pokud bych byl zvo−
len, udělám vše pro to, aby nebyl
přijat. Další mojí vášní je sport. Rád
plavu a věřím, že jakýkoliv pohyb je
klíčový pro zdravý životní styl.

Slovo závěrem
Kandiduji za hnutí STAN, protože 
věřím, že společně můžeme dosáh−
nout pozitivních změn. Chci využít
své zkušenosti a houževnatost
v prá ci ve veřejné správě k tomu,
abych zlepšil životní podmínky
v našem kraji a podpořil iniciativy,
které přinášejí skutečné výsledky.
Jsem přesvědčen, že spolu se nám
podaří mnoho věcí dotáhnout do
konce a vy tvoříme tak lepší bu−
doucnost pro nás všechny. Pod −
pořte mě, abych mohl nadále pra−
covat pro náš kraj s plným nasaze−
ním a odhodláním.

Ing. Libor Picka, kandidát do
Senátu č. 7 za „Starostové a ne−
závislí“ do Senátního obvodu
č. 11  – Domažlice

zadavatel/zpracovatel: L. Picka

Ing. Libor Picka, starosta obce Bělá nad Radbuzou

Kandidát do Senátu č. 7 za „Starostové a nezávislí“ 
do Senátního obvodu Domažlice
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Dřeva se těží méně

„Meziročně výrazně poklesla těžba
kůrovcového dřeva, zvýšila se na−
opak těžba smrků poškozených
větrem,“ řekl náměstek ředitele
Správy Národního parku Šumava
Jan Kozel. 

Park vytěžil od začátku roku 
108 000 krychlových metrů dře−
va, loni to bylo za stejné období 
121 000 metrů krychlových. 

„Největší vliv na tomto výsledku
má pokles kůrovcových těžeb, kte−
ré jsou na 55 procentech loňských
hodnot. Správa NP Šumava vytěži−
la do poloviny srpna 53 000 krych−
lových metrů dřeva napadeného
kůrovcem, loni to za stejné období
bylo 96.000 krychlových metrů,“
doplnil Kozel. 

Škodlivý brouk se živí lýkem
a kůrou stromů. Napadá smrky,
které se dokážou bránit třeba tím,
že kůrovce zahubí pryskyřicí. Po −
kud je strom poničený například
polomem při větrné kalamitě, není

vůči škůdci odolný. Napadený
smrk pak rychle usychá. Mezi −
 ročně se zvýšila těžba smrků
poško zených větrem z 9000 m3

dřeva na 34.000 m3. Tento nárůst
však zdaleka nedosahuje dosa −
vadního poklesu těžeb kůrov −
cových. Narušení lesních porostů
větrem, navzdory výraznému mezi−
ročnímu zvýšení jejich těžby, hod−
notíme jako spíše nízké.

Celkovou roční těžbu zatím nelze
přesněji odhadnout, jelikož ků rov −
cová těžba letos ještě není u konce.
Správa NP Šumava však předpo−
kládá, že bude meziročně nižší.
Park kácí pouze smrky, místo nich
se snaží vysazovat i jiné druhy
stromů, aby rozbil takzvanou stro−
movou monokulturu a les byl 
odolnější proti kůrovci. Vzhledem
k nad mořské výšce, v níž se Šu −
mava nachází, však může využít
jen některé druhy. Kromě smrku
jde o buk, jedli nebo jeřáb. (pru)

Těžba dřeva v šumavském národním parku je zatím nižší než v mi−
nulém roce. Loni park vytěžil více než 275 000 krychlových metrů
dřeva, což bylo o 5000 krychlových metrů víc než v roce 2022. 
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Letošní rok pěstitelům ovoce vů−

bec nepřál. V Čechách pomrzly

v podstatě veškeré sady, proto

i malou úrodu je třeba využít

k destilaci. Nejrozumnější cesta

k uskladnění ovoce vede přes

pěstitelské pálenice. Nechte si

zkapalnit ovoce. Dobře se skla−

duje a určitě se vám nezkazí. Te−

kuté ovoce v malém množství je

i lékem a tou nejlepší prevencí

proti nachlazení. Velmi dobře

působí na rozšíření cév, léčí

střevní potíže a spaluje tuky.

Proto neváhejte a i malou úrodu

ovoce skladujte v tekutém stavu.

Setkali jsme se s majitelem Palír−
ny ve Starém Klíčově na Domažlic−
ku Vladimírem Císlerem a ptali se.
l Vzhledem k malé úrodě ovo−

ce, máte nějaká omezení?

Mohu každého pěstitele ujistit, že
žádná omezení nemáme. Důležitá

pro každého zájemce je pracovní
doba. Ta zůstává stále stejná. Úte−
rý, čtvrtek a sobota od 10:00 do
17:00 hodin. Jen připomínám,
aby lidé nespoléhali na to, že

když přijedou už v 8
hodin ráno, že je před−
nostně vezmeme. Tak to
nefunguje. Od 10 hodin se
věnujeme zákazníkům a minimál−
ní množství ovoce je 30 kg.
l Jaké musí být ovoce, když ho

chceme zkapalnit?

Jen zralé co byste s chutí snědli.
Může být i přezrálé, červivé, ale
nesmí být nahnilé nebo plesnivé.
Ovoce zbavte všech nečistot, jako
je listí, tráva nebo hlína. Hruškám
je nutné předem odstranit stopky.
Když k nám pojedete, je třeba vě−
dět, kde jste ovoce vypěstovali. Je
to pěstitelské pálení a uvádí se to
v žádosti o pálení spolu s vašimi

osobními daty. Tuto evidenci si
odebírá celní správa, která kontro−
luje limit stanovený pro pěstitel−
ské pálení.
l Lidé přivážejí ovoce v pytlích

nebo v bednách. S čím musejí

počítat?

Že si pytle nebo bedny s ovocem
musejí sami vyložit a dopravit na
váhu. Proto doporučuji každému
na to pamatovat a v případě, že to
sami nezvládnou, vzít si s sebou
pomoc. 
l Jaké druhy ovoce destilujete? 

Bez omezení švestky. Jablka a
hrušky přijímáme po před−

chozí tel. domluvě na č.
602 549 887. Mini−

mální množství ovo−
ce je 30 kg.
l Které ovoce

letos nedestilu−

jete?

Jsou to broskve. Nepřidávejte
broskve ani do svých vlastních
kvasů. Když to zjistíme, zbytečně
pak dochází k poplatkům navíc.
Broskve totiž mohou zakalit za−
kázky, které se destilují poté a to

v žádném případě nemůžeme při−
pustit. Také kdo k nám přiveze ze−
lené švestky k vypálení, tak ho za−
ručeně pošleme zpátky.
l Základem kvalitní pálenky je

kvas.

Přesně tak. Stále více přibývá zá−
kazníků, kterým zakládáme kvas.
Chtějí zkapalnit ovoce od A až do
Z. Nicméně druhá skupina zákaz−
níků si přiveze kvas, který si doma
připravili, a my se postaráme
o profesionální destilaci. Kvalitně
vypálíme ovoce a výslednou pá−
lenku naředíme přesně na ten ob−
sah alkoholu, který si klient přeje,
ale ne pod 50%. 
l Mohou s vámi zákazníci ko−

munikovat i prostřednictvím

emailu?

Samozřejmě. V pracovní dny
v úterý, ve čtvrtek a v sobotu od
10:00 do 17:00 hodin nám může−

te volat, posílat SMS na číslo 602
549 887 nebo poslat email na ad−
resu: palenice.cisler@seznam.cz.
Jsme také na Instagramu a hlavní
informace najdou na našich strán−
kách www.palenicecisler.cz. (re)

Srdcem palírny jsou dvě 150 litrové destilační linky, které
umožňují individuální přístup ke každé zakázce.

„Neváhejte a využijte letošní 
menší úrodu ovoce k destilaci,“
radí majitel Palírny ve Starém klíčově na Domažlicku Vladimír Císler.

Pěstitelská Pálenice ve Starém Klíčově na Domažlicku je řádným členem Unie
Destilatérů, která ji udělila plaketu  s pořadovým číslem 2. Plaketa je zárukou
kvality a garantuje snahu o spokojenost zákazníka.

22. sezóna v pěstitelské pálenici ve Starém Klíčově

Kolik zaplatí letos zákazník za vypálení?

Pálení z kvasu zákazníka nad 90 kg 210 Kč

Pálení z kvasu zákazníka 50–90 kg 220 Kč

Pálení z kvasu zákazníka do 50 kg 230 Kč

Pálení včetně zpracování ovoce nad 300 kg 220 Kč

Pálení včetně zpracování ovoce 70–300 kg 225 Kč

Pálení včetně zpracování ovoce 50–70 kg 230 Kč

Pálení včetně zpracování ovoce do 50 kg 240 Kč
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Největší agrosalon nejenom
v Čes  ké republice, ale i v Evropě
Země živitelka slavila letos jubilej−
ní 50. narozeniny. Slavila by již
dříve, ale dvakrát se výstava neko−
nala. Jed nou v roce 2002 za niči−
vých povodní, podruhé v době co−
vidové pandemie. 

Na zahájení Živitelky přijel pre −
zident Petr Pavel s manželkou i pre−
miér Petr Fiala a členové vlády. Ne
všichni zemědělci a vystavovatelé je
ale vítali s otevřenou náručí. 

„Zemědělství, to české, poctivé,
je v troskách. Letošní úroda ovoce
a zeleniny je kvůli jarním mrazům
jedna z nejhorších. Od vlády stále
slyšíme, jak nám pomůže, a nic. Prý
teď slíbili podporu, ale víte, jak
to je?“ řekli někteří ze zemědělců. 

Zemědělci letos podle Agrární ko−
mory ČR sklidili 6,75 milionu tun
obilovin, což je druhá nejhorší úroda
za posledních 12 let. Sklizeň řepky
dosáhla 950 000 tun, tedy nejméně
od roku 2003. Horší bude také vý−
nos.

Mnozí odborníci kritizovali přístup
státu k zemědělcům, kteří se ale za−
se podle jiných, oproti jiným zemím,
mají dobře, protože dostávají solidní
dotace i odškod né kvůli nepřízni po−

časí. Ministr země dělství Marek Vý−
borný jim ale slíbil pomoc. „Samo −
zřejmě, že se i nadále budeme sna−
žit země dělcům, živnostníkům
v tomto oboru a dalším odborníkům
co nejvíce pomáhat. Vážím si kaž−
dého rol níka, který poctivě pracuje a
udržuje třeba i rodinnou tradici
země dělství,“ dodal ministr. 

Jubilejní Země živitelka se ale ne−
sla v podobě rekordů, třeba největší
traktor na světě, kterých je vyrobe−
no jen 15 na světě. Stejně jako nej−
výkonnější sklízecí řezačku na svě−
tě, nebo třídičku ovoce, která třídí na
základě vícero parametrů jako veli−
kosti, barvy nebo tvaru. Ale také
moderních technologií napříč všemi

jeho obory, ať už jde o myslivost,
rybářství nebo chov hospodářských
zvířat. 

Na letošním ročníku agrosalonu
se prezentovalo přes 600 vystavo−
vatelů. Na první výstavu v roce
1973, která trvala 16 dní, přišlo 510
000 ná vštěvníků. Rekordní počet li−
dí, 805 000, byl v roce 1976. (pru)

Letos oslavila Země živitelka 
padesátku, opět byla rekordní!
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Nabídka vzdělávacích programů pro absolventy
základních škol:
Gymnázium, čtyřleté denní studium zakončené maturitní zkouškou, 
skladba předmětů je všeobecně zaměřena, individuální přístup 
ke studentům, možnost studovat dle IVP. 

Obchodní akademie, čtyřleté denní studium zakončené maturitní 
zkouškou. Zaměření si student vybírá od třetího ročníku.
Toto studium má tato zaměření:
Cestovní ruch, Veřejná správa a právo, Počítačová grafika a 3D, 
Provoz diplomatických služeb

Kominík, tříleté denní studium. 
Studium je zakončeno záverečnou zkouškou a získáním výučního listu.

Podnikání, dvouleté denní nástavbové studium zakončené maturitní 
zkouškou. Studium je určeno pro absolventy tříletých učebních oborů.
Uchazeč musí předložit ověřenou kopii výučního listu z tříletého oboru.
Probíhá výuka všeobecných i odborných, zvláště ekonomických předmětů.

Dálková forma studia v rámci dalšího vzdělávání
dospělých: výuka probíhá o sobotách.
Obchodní akademie, čtyřleté studium zakončené maturitní zkouškou
jednotlivá zaměření:
Cestovní ruch, Veřejná správa a právo

Podnikání, tříleté dálkové nástavbové studium zakončené maturitní 
zkouškou. Studium je určeno pro absolventy tříletých učebních oborů.
Uchazeč musí předložit ověřenou kopii výučního listu z tříletého oboru.

Kominík, jednoleté zkrácené studium.  
Studium je zakončeno závěrečnou zkouškou a získáním výučního listu.
Uchazeč musí předložit ověřenou kopii výučního listu jiného oboru 
nebo maturitní vysvědčení.

Trnkova 125, 345 61 Staňkov
e−mail: bastlova@bean.cz, 

tel.: 773 971 313, www.beanstankov.cz

pro školní rok 2024/2025:

Nová nabídka
vzdělávacích programů

Soukromé Střední odborné školy

a Gymnázia BEAN s. r. o.

Kominík – revizní technik spalinových cest 
– přípravný kurz a zkoušky. 

Výstupem je certifikátpro výkon revizí spalinových cest.
Veškeré informace o studiu také dostanete 

na telefonu 773 971 313. ROZHODNĚTE SE RYCHLE !

POZOR NOVINKA!

Přijďte k nám studovat.
Srdečně Vás i Vaše rodiče zveme k návštěvě naší školy, 

a to nejen na dny otevřených dveří, 
ale i na základě osobní domluvy termínu návštěvy.

Těšíme se na spolupráci s Vámi.
Mgr. Jitka Boříková, ředItelka školy
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Na Střední odborné učiliště Domaž−
lice nastupuje do 1. ročníků celkem
200 žáků. Kapacitu tříd jsme naplnili
u všech oborů, které vyučujeme. Ze
strojírenských to jsou: čtyřletý Me−
chanik seřizovač, zvýšený zájem byl
o tříleté obory Obráběč kovů se zamě−
řením na obsluhu CNC obráběcích
strojů, Strojní mechanik se dvěma za−
měřeními – nástrojař a na obsluhu lisů
pro vstřikování plastů. Naplněný má−
me obor Truhlář. Na plné kapacitě
jsme u čtyřletého oboru Kosmetické
služby a u výučního oboru Kadeřník,
na který připravujeme žáky jak v Do−
mažlicích, tak i ve Stodě. Tradiční zá−
jem byl o tříletý obor Kuchař – číšník,
o maturitní obor Gastronomie, kterou
máme v kombinaci L0 + H, což zna−
mená, že žáci jsou přijímáni do čtyřle−
tého oboru a ve 3. ročníku konají zá−
věrečnou zkoušku oboru kuchař –
číšník, získají výuční list a ve 4. roční−
ku skládají maturitní zkoušku.
Z  technických oborů vyučovaných

ve Stodě máme plně obsazený jak
čtyřletý maturitní obor Mechanik

elektrotechnik v kombinaci L0+H, tak
i tříletý obor Elektromechanik pro zaří−
zení a přístroje v zaměření na roboti−
zaci, automatizaci a zabezpe−
čovací techniku. Velmi nás
i zaměstnavatele potěšil zájem
o řemeslné obory, které umož−
ňují obrovské uplatnění žáků
na trhu práce. Ve vzdělávací
nabídce naší školy je velmi vý−
znamná oborová prostupnost
čtyřletý a tříletých oborů vzdě−
lání.
I pro tento školní rok volili žá−
ci ze základních škol a jejich
rodiče u obráběče kovů zamě−
ření obsluhy CNC obráběcích
strojů. Jsme jedinou školou
v Plzeňském kraji a jednou
z  mála v  České republice,
která připravuje žáky oboru
obráběč kovů na obsluhu
CNC obráběcích strojů. Proto
jsme žáky 1. ročníku přijali
do tohoto oboru a zaměření. Důležité
je to pro absolventy, kteří budou mít
toto zaměření na výučním listě a bu−

dou se jím prokazovat u zaměstna−
vatelů. Jsme certifikovaným partne−
rem firmy Siemens ve školení

 Obsluh obráběcích CNC strojů. Naši
učitelé jsou proškolováni ve výuko−
vých střediscích firmy Siemens

v nejnovějších technologiích a na
nových strojích a zařízeních, tím
předávají žákům ty nejnovější po−
znatky.
Spolupracujeme s firmami, kam žá−

ci strojírenských oborů docházejí na
část odborného výcviku nebo na od−
bornou praxi, kde si mohou své zna−
losti, zkušenosti a pracovní návyky
vyzkoušet v  reálném prostředí a pod
dohledem odborníků dosahují vynika−
jících odborných úspěchů. 
Již pátým rokem u čtyřletého oboru
mechanik seřizovač vzděláváme žá−
ky v zaměření ve spolupráci s firmou
Gerresheimer Horšovský Týn a to
technologie zpracování plastů. Tito
žáci jsou finančně podporováni fir−
mou formou stipendia a po maturitní
zkoušce letos poprvé nastoupil ab−
solvent do firmy do pozice technolo−
ga. Praktickou maturitní zkoušku ko−
nal přímo ve firmě.
Žáci oboru kuchař – číšník porovnají
své zkušenosti, dovednosti a pracovní
návyky na dvou soutěžích, které pro
ně pořádáme, a to               4

Ptáme se ředitelky SOU v Domažlicích a Stodě Mgr. Zdeňky Buršíkové:

Co nového čeká na žáky Středního
odborného učiliště Domažlice?

Mgr. Zdeňka Buršíková, ředitelka SOU 
v Domažlicích a Stodě.
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4 v nadregionální soutěži ve stolni−
čení a v  krajské soutěži s  názvem
Hrnečku vař! Pro žáky oboru kadeřník
z Domažlic i ze Stoda a žákyně oboru
kosmetické služby a vizážisty připra−
vujeme republikovou soutěž s  ná−
zvem Beaty Cup 2025. 
Strojaři se již v průběhu měsíce září,
tedy ihned po zahájení školního roku,
začnou připravovat na soutěže odbor−
ných dovedností. První velmi vý−
znamnou soutěží je soutěž Mladých
strojařů v  programování CNC obrá−
běcích strojů na Mezinárodním stro−
jírenském veletrhu v Brně.
Pro žáky oboru strojní mechanik bu−
deme pořádat republikové kolo sou−
těže Kovo Junior 2025 a pro žáky

oboru truhlář nadregionální kolo
soutěže Mistrovství oboru truhlář
(pro Plzeňský a Karlovarský kraj).
Žáci elektrooborů se hned v září zač−
nou připravovat na soutěž v  létání
s drony a soutěž v programování ro−
botů. Již druhým rokem rozšiřují své
odborné  vědomostí o fotovoltaické
systémy a elektromobilitu.
Za úspěchy našich žáků v soutěžích
odborných dovedností jsme od Kraj−
ského úřadu Plzeňského kraje získali
1. místo v  soutěži O nejúspěšnější
školu ve školním roce 2023/2024
v kategorii střední odborná učiliště.
I pro tento školní rok je ve spoluprá−
ci s partnerskou školou Berufsschu−
le v  Chamu, se zástupci pracovního

úřadu ve Schwanndorfu a hospodář−
ské komory v Regensburgu, připraven
projekt Přeshraničního vzdělávání
hlavně pro žáky čtyřletého oboru
mechanik seřizovač. Pro žáky je při−
praven program intenzivních kurzů
německého jazyka, odborné němčiny
a odborných dovedností. Všechny na−
bízené programy mají garantovanou
kvalitu a jsou zakončeny certifikátem,
který absolventům umožňuje absolvo−
vat v Německu učňovské vzdělání ve
zkrácené podobě – za předpokladu, že
žáci prokážou uspokojivou znalost ně−
meckého jazyka.
Nabídka přeshraničního vzdělávání

na SOU Domažlice představuje pilot−
ní projekt intenzivní kooperace sou−

sedících evropských států na poli
odborného školství a  nemá co do
rozsahu a  kvality obdoby na jiných
školách. 
Za vynikající par tnerské úspěchy
přeshraniční spolupráce jsme v dubnu
2022 získali ocenění Brückenbauer –
Stavitel mostů 2022 v kategorii Par−
tnerství škol. Toto prestižní ocenění je
udělováno osobnostem a kolektivům
a my jsme velmi pyšní na to, že nám
bylo uděleno česko−německé partner−
ství škol: Střednímu odbornému uči−
lišti Domažlice a partnerské škole
Werner−von−Siemens−Schule−Staat−
liche Berufsschule Cham. 

Ředitelka SOU v Domažlicích 
a Stodě Mgr. Zdeňka Buršíková

Den otevřených dveří v Domažlicích a ve Stodě
Moderně vybavené učebny, nově rekonstruovanou počítačovou učebnu s výukovým CNC strojem a odborný výcvik ve všech oborech vzdělá−
ní, příjemné prostředí a nové technologie si můžete prohlédnout, vyzkoušet a seznámit se na Dnech otevřených dveří, které pořádáme v pátek
15. listopadu a ve středu 4. prosince 2024 v Domažlicích. 
Zrekonstruované učební kadeřnictví ve Stodě, domov mládeže hotelového typu a nově rekonstruované učebny robotiky a automatizace
a další výukové prostory v pátek 15. listopadu 2024 a ve čtvrtek 16. ledna 2025 ve Stodě. 
V pátek 15. listopadu 2024 srdečně zveme zájemce o řemeslné maturitní a učební obory na Den otevřených dveří. Odborné vzdělávání pod−
poří vystoupení skupiny Kabát revival Plzeň od 14:00 – 15:00 hod. v prostorách budovy školy Prokopa Velikého 640 v Domažlicích.
Pro žáky domažlických základních škol jsou připravené pravidelné výukové dny gastronomie a pro žáky základních škol motivační kroužky
zaměřené na technické vzdělávání (mechatroniky a robotiky, obsluhy CNC strojů, práce s drony a 3D tiskem, elektrotechniky a truhlářských
 dovedností). Rovněž je připraven projektový den pro žáky základních škol i pro naše žáky.
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KLATOVY

SDS Klatovy

13.9. v 19.30 h – OSM EUR NA HODINU – komedie
15.9. ve 13 h – ŠÍPKOVÁ RŮŽENKA – pohádka
16.9. v 19.30 h – ČOCHTAN VYPRAVUJE – muzikál
23.9. v 19.30 h – ABY BYLO JASNO – komedie
Kontakt – 775 440 777, 376 320 043
www.divadlo.klatovynet.cz

Galerie U Bílého jednorožce 

do 27. 10. – JAN SÁGL / ŠEL SEM SE PSEM – výstava
14. 9. ve 14 h – VÝTVARNÁ DÍLNA PRO DĚTI K VÝSTAVĚ
JAN SÁGL / ŠEL SEM SE PSEM
21. 9. v 18 h – KOMENTOVANÁ PROHLÍDKA VÝSTAVY
S JANEM SÁGLEM 
21. 9. v 19 h – EVA JANÍKOVÁ A TOMÁŠ JANÍK – koncert
28.–29. 9. – VÍKEND OTEVŘENÝCH ATELIÉRŮ
29. 9. ve 14–16 h – WORKSHOP JEDNOROŽČÍ HRÁTKY
Kontakt – 376 312 049 

Kostel sv. Vavřince v Klatovech

do 31. 10. 2024 – PETRA ŠVECOVÁ  & RADKA BODZE−
WICZ / INNER EDEN – výstava

Vlastivědné muzeum Dr. Hostaše 

NOVÁ STÁLÁ EXPOZICE: Z MINULOSTI KLATOVSKA –
historie Klatov a okolí od pravěku do 20. století – expoziční
sály II. NP a chodba II. NP.
Výstavy:
do 2. 2. 2025 – PŘEDNÁŠKOVÝ SÁL: REALIZACE NOVÉ
EXPOZICE MUZEA – fotodokumentace a výkresová doku−
mentace přípravy a tvorby nové expozice

25. 9. – 10. 11. 2024 – VÝSTAVNÍ SÁL, CHODBA 1. NP:
KDYŽ JSEM ŠEL Z HUB… – fotografie a modely hub 
21. a 22. 9. 2024 – SOBOTA A NEDĚLE: DNY EVROPSKÉ−
HO KULTURNÍHO DĚDICTVÍ – snížené vstupné do výstav
Kontakt – 376 326 362, www.muzeum.klatovynet.cz

Janovice n. Úhlavou

Kulturní akce
9.9. – PAMÁTNÁ MÍSTA – výstava fotografií, do 31. 10.
2024 v městské knihovně
18.9. v 17 h – SÁL MÚ: O BYLINKÁCH A MASTIČKÁCH –
zdravotní přednáška Karla Štenbauera
19.9. v 18 h – SÁL MÚ: JANA PONCAROVÁ – beseda se
spisovatelkou, autogramiáda, prodej knih
21.9. – ZA VÍNEM DO LIHOVARU V. – program vinařských
slavností v janovickém lihovaru: 
14 h – CHODSKÝ SOUBOR MRÁKOV, 15 h – CIMBÁLOVÁ
MUZIKA LÁLIA Z VELKÝCH BÍLOVIC, 18 h – DIAMOND
DANCE, 19 h – AG FLEK – koncert, 20.40 h – DJ VÁCLAV
MAŠEK

KLENOVÁ

Galerie Klenová
27. 9. v 15 h – VERNISÁŽ VÝSTAVY: ART DIALOG 2024 –
MEZIPROSTORY – výstava potrvá do 31. 10. 2024
do 31. 10. 2024 – PURKRABSTVÍ HRADU KLENOVÁ: HA−
NA HAMPLOVÁ – výstava
do 31. 10. 2024 – ZÁMEK KLENOVÁ: JAROSLAV KRÁL /
OBRAZY A KRESBY – výstava
27. 9. v 15 h – SÝPKA KLENOVÁ: VERNISÁŽ VÝSTAVY

ART DIALOG 2024 – MEZIPROSTORY
Kontakt – 376 392 208, www.gkk.cz

NÝRSKO

Kulturní akce

5.9. 2024 v 18 h – PERU: CESTOVATELSKÁ BESEDA
S JANOU DVORSKOU – sál Městské knihovny Nýrsko,
vstupné 70 Kč

MRÁKOV

Rockové akce

21.9. ve 20.30 h − EXTRA BAND REVIVAL S HOSTEM
RADKEM ZÍKOU – KD Mrákov
Kontakt – www.kdmrakov.cz

HORAŽĎOVICE

Kulturní akce

13. 9. od 10 do 16 h – MÍROVÉ NÁMĚSTÍ: DEN SOCIÁL−
NÍCH SLUŽEB – prezentace sociálních služeb s kulturním
programem
14. 9. ve 13 h – MÍROVÉ NÁMĚSTÍ: ŽELEZNÝ HASIČ – po−
slední kolo Šumavské ligy
20.–22. 9. – HORAŽĎOVICE A OKOLÍ: 45. INVELT RALLY
PAČEJOV – www.rallypacejov.cz
29. 9. v 15 h – POSEZENÍ S PÍSNIČKOU: KAPELA VV
BAND – VÁCHOVI – kulturní dům

KULTURNÍ A SPOLEČENSKÉ AKCE



Jsou mladí, neklidní a kreativní.
Tak by se dala nazvat partnerská
dvojice, která se rozhodla vy −
budovat v Táboře něco výjimeč−
ného. V pasáži Atlantis budují Mu−
zeum iluzí, které je primárně pro
rodiny s dětmi, ale přijít po ote−
vření může kdokoli. Klára Janků
a Lukáš Tvrdý chtějí otevírat už
v polovině září. 

Tyranosaurus Rex, obří kecka,
která hrozí zašlápnutím, zrcadlovou
místnost, schodiště do nebe či 
andělská křídla, ale taky realistický
podmořský svět. To a mnohé další
slibuje nové muzeum v Táboře.

Chy bět nebude prý ani husitská
téma tika. Přeci jen Tábor je jí po−
věstný. „Plníme si svůj sen. Zdá se,
že sny se opravdu mohoz plnit a my
chceme dostat malé i velké do svě−
ta, kde je téměř všechno možné,“
říká Klára Janků, malířka a výtvar −
nice, kterou její par tner Lukáš ve
všem podporuje a buduje s ní. 

Celkem až 60 interaktivních prv−
ků, mimo jiné Camera obscura,
Amesův pokoj, spirálový Vortex tu−
nel, zrcadlový labyrint a mnohé další

najdou zájemci v celém patře pasá−
že, tedy asi 500 metrů čtverečních
na třídě 9. května. 

„Původně jsme chtěli úpravy 
nechat profesionálům, ovšem

když jsme zjistili, kolik by si vzala
firma, řekli jsme si, že to ne a vět −
šinu toho si děláme sami,“ podotkl
Lukáš Tvrdý. 

Po Evropě viděli mnoho po −
dobných muzeí. Byla to pro ně 
velká inspirace a dnes ví, co chtějí
a co třeba ne. 

Odlišovat se chtějí od konkurence
především propracovaností maleb
a originálním designem muzea. 

Sama Klára Janků si výjevy umí
navrhnout a namalovat, a protože

má prostorové vidění, ví dobře, jak
by expozice měla vypadat. Plánů
má pár hodně, ne všechny chtějí
hned prozradit. Avšak slibují, že se
návštěv níci budou mít na co těšit 

A tak se muzeum iluzí Tábor po
unikátním Muzeu čokolády a marci−
pánu nebo Muzeu lega stane další
skvělou atrakcí. Zda se Kláře a Lu −
kášovi podaří otevřít na Tábor ská
setkání, tedy největší husitské slav−
nosti v Evropě, nebo o něco později,
zatím neví. Věří však, že si zájemci
z celé republiky najdou důvod po −
dívat se do jejich muzea a že se jim
bude dařit. A my jim budeme nyní
držet pěsti. (pru) 

Muzeum iluzí jim iluze nebere
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AIKIDO Klatovy – japonské
bojové umění, stálý nábor no−
vých členů ve věku 10–? let,
trénink Po, Pá: 18–20 hod.,
tel.: 607668443.

NABÍZÍME práci na dohodu –
úklid kancelářských prostor
v areálu čistírny odpadní vod,
ideální pro důchodkyně nebo
popř. matky na MD. Jedná se
o denní úklid (PO−PÁ), kdyko−
liv po 15.30 hod, cca 3 hodiny
(větší úsek) nebo cca 1,5 ho−
diny (menší úsek). Více infor−
mací na tel. 728467575 (p.
Hásová). RR 24643

PRODEJNA S DÁRKOVÝM
ZBOŽÍM v Železné Rudě přij−
me PRODAVAČKU. Nabízíme
stabilní celoroční práci na ho−
rách, nadstandardní platové
ohodnocení a ubytování zdar−
ma. Práce je vhodná i pro dů−
chodce. Pro více informací
nám zavolejte na tel.:
725835555. RR 24668

DO VYHLÁŠENÉ kavárny Café
Charlotte v Železné Rudě přij−
meme SERVÍRKU/ČÍŠNÍKA.
Nabízíme stabilní práci v pod−
niku s dlouholetou tradicí,
celoroční práci na horách,
práci v mladém kolektivu,
nadstandardní platové ohod−
nocení a ubytování zdarma.
Práce je vhodná i pro studenty
v rámci víkendové brigády.
Pro více informací nám zavo−
lejte na tel.: 725835555. RR
24676

LEVNÝ pronájem bytu 1+1
v  domě se zahradou, větší
obec. Slušnému a spolehlivé−
mu člověku, vztah ke zvířatům,
možný chov vlastních. Tel.:
607548552. RR 24674

PRONAJMU byt 1+1, 45 m2, I.
kategorie, zvýšené přízemí –
jižní strana. Sušice v centru
města. Tel.: 732571103. RR
24625

NABÍZÍM dvojhrob – hřbitov sv.
Jakuba, Klatovy – obrubníky,
sokl, tělo, krycí deska. Zájemci
písemně do redakce – cenu na−
bídněte. RR 24682

DŘEVĚNÉ brikety a pelety. Pro
Plzeňský kraj doprava zdar−
ma, tel. 604575136. RR
24168

DOMÁCÍ VAJÍČKA – 5 Kč/kus,
tel.: 607933661. RR 24549

KOUPÍM do sbírky staré pivní
lahve z Klatovska, Domažlicka
a Plzeňska. Slušné ohodnoce−
ní samozřejmostí.  Děkuji za
jakoukoliv nabídku. Tel.:
604709879. RR 24665

TENISOVÉ rakety a koberečky
na Fábii. Poloviční ceny. Tel.:
731446058 – Horažďovice. RR
24629

OBRAZ – kvalitní německá re−
produkce: Dívka čtoucí dopis
– Jan Vermeer van Delft (viz
obr.). Cena 1.800 Kč. Klatovy.
Tel.: 732833525.

PRODÁM mobilní buňky UNI−
MO, více druhů, rozměry 6 m x
2,5m x 3 m, po montáži vhodné
jako dílna, mobilní zahradní do−
mek apod., Ejpovickou buňku
5−6 m x 3 m x 3 m – více kusů,
vnější opláštění – jemně vlnitý
hliníkový plech. Vnitřní rozvod
elektřiny vč. jističů a osvětlení.
Podla¬ha, strop a stěny zatep−

lené. Unimo buňku, obloženou
palubkami nebo vlnitým ple−
chem. Pozinkový vlnitý plech,
barvený. Buňky jsou v pěkném
stavu. Dále prodám maringot−
ku, obloženou palubkami, zaří−
zenou k okamžitému používání,
dřevěné zahradní domky 4−5 m
x 2,4 m. Zajištění dopravy na
místo určení. Tel.: 732571103.
RR 24619

KOMBAJN E512 s lištou na ND
za 35.000 Kč, shrnovač Kuhn
GA 6000 za 100.000 Kč, chla−
zení mléka alfa laval na 210 litrů
s tankem za 5.000 Kč. Domaž−
licko, tel. 739845943. RR
24639

DVĚ polohovací postele a inva−
lidní vozík. Cena dohodou. Tel.:
602972360, 376595105. RR
24641

ROTAČKU RASPE 140 – cena
7.500 Kč; obraceč sena 3,60
m – cena 6.500 Kč; pilu cirku−
lárku se štípačkou na dříví –
7.500 Kč; dvouradliční jedno−
stranný pluh – 6.500 Kč. Foto
zašlu. Tel.: 724003512. RR
24651

PRODÁM LEVNĚ cca 200 kusů
starých cihel. Klatovy, vlastní
odvoz. Tel.: 604798552. RR
24683

DUBOVÁ prkna cca 3 m3,
2 fošny. Cena dohodou. Tel.:
604235347. RR 24684

2 VOJENSKÉ bedny, zelená
hnědá – uzamykatelné (panty,
zámek), 1) dřevěná – d.73 x 43
x 45 – cena 400 Kč, 2) kovová
(plechová) 68 x 45 x 35 cm,
cena 400 Kč, velmi zachovalé,
3) vojenský příruční kufr se
zámky, obdélník, r. 1972 – 250
Kč (dohoda). KT. Tel.:
728828789. RR 24686

PRODÁM silniční betonové pa−
nely rozměr 3m x 1m x 0,15m
a 2m x 3mx 0,15m, místo od−
běru Jižní Čechy., dále panely
2,2m x 0,6m x 0,1m, Plzeň a
okolí. Možnost naložení a zajiš−
tění dopravy. Tel.: 732571103.
RR 24620 

VYKOUPÍME za velice slušné
ceny do vojenského muzea
okupace a osvobození západ−
ních Čech vojenskou techniku
(i části), motocykly, automobi−
ly, helmy, dalekohledy, kordí−
ky, bajonety, tesáky, uniformy
(i části), voj. boty, vysílačky,
vyznamenání, opasky, pou−
zdra na pistole, plyn. masky,
zásobníky, kanystry, ešusy,
čutory, lopatky, torny, telata,
spacáky, šavle apod. Zájem
máme i o fotografie, doku−
menty a časopisy. Velice dě−
kujeme za nabídky i případné
dary. Army muzeum tel.:
731454110.

KOUPÍM staré jízdní kolo do
r. 1950, mosaznou pumpičku,
starou babetu i nepojízdnou,
starou vzduchovku, čepice,
rajtky pohraniční stráže, vy−
znamenání, staré odznaky.
Tel. 721730982. RR 24539

KOUPÍM jakoukoliv tahací har−
moniku i v nálezovém stavu,
jsem sběratel a muzikant a dále
koupím dvourychlostní babettu
na ryby. Telefon – 728230625.
RR 24562

KOUPÍM staré dětské hračky,
vánoční ozdoby, rádia, mlýnky,
hmoždíře, lustry. Mopedy, mo−
torky, Pionýry, motopřilby,
smalt. nádobí, panenky, obrazy,
porcelán apod. Tel.:
605080878. RR 24631

KOUPÍM staré věci z domác−
nosti: lívanečníky, lampičky,
porcel. sošky, fotoaparáty, for−
my na pečení, mince, vyzna−
menání, kávomlýnky, obrazy,
šperky apod. Tel.: 605080878.
RR 24632

KOUPÍM staré hrnečky, hrnce –
kameninu, váhy, porcelán, sklo,
obrazy, hračky, hodiny, hodinky,
trojúhel. plechovky od olejů,
moto díly – Jawa, Moped, Pio−
nýr, reklamní plech. cedule na
zeď. Tel.: 732431470. RR
24633

VYKLÍZÍTE byt, garáž, chalu−
pu? Koupím různé staré věci –
kanystr USA, Wehrmacht, ha−
sičskou−tesařskou sekeru, vá−
hy, kávomlýnek, sošky z porce−
lánu, zavírací nože, zapalovače
na benzin, dílenský svěrák, ka−
meninové hrnce – formy na pe−
čení apod. Tel.:732431470. RR
24634

Z POZŮSTALOSTI koupím vše
staré: porcelán, kamenné hrn−
ce, hodiny obrazy, nádobí, vá−
hy, rádia, vojen. věci z  války
atd. Tel.: 737903420. RR
24635

KOUPÍM hurdisky, tel.:
728111092. RR 24653

KOUPÍM mobilní buňku nebo
maringotku, i v hor¬ším stavu.
Možno i více kusů. Nabídněte –
doprava zajištěna. Tel.:
603383211 736139113. RR
24621 

KOUPÍM betonové panely, větší
množství, případně panelové
silážní jámy i panelové cesty.
Tel.: 736139113. RR 24622 

VYKOUPÍME starší stavební
stroje, nákl. automobily a ze−
mědělské stro¬je. Dále prová−
díme demontáž ocelových kon−
strukcí a budov (sila apod.) a
výkup želez¬ného šrotu. Tel.:
604867469. RR 24623

VOJENSKÝ bazar: zdarma na−
bízíme odborné oceňování
historického vojenského ma−
teriálu, převážně z období I+II
světové války. Též možnost
odkupu, nebo prodeje. Tel.:
731454110.

POSKYTNU ubytování za výpo−
moc v domácích pracích. Zn.:
Klatovsko. Tel.: 377538011.
RR 24662

TAŽNÉ zařízení na jakýkoli
automobil, prodej – montáž,
www.e−taznezarizeni.cz, tel.:
775104121. RR 24058

PRODÁM skútr HONDA PCX,
šedé barvy, zakoupen 4/2019
v salonu Honda Šmucler Pl−
zeň. Dvousedadlový, stačí ŘP
jen na auto! Zdvihový objem
125 cm3, automat. převodo−
vka, výkon 9,2 kW, motor čtyř−
dobý kapalinou chlazený, naj−
eto cca 10000 km. Jezdí až
110 km/hod.! Je ve výborném
stavu, velký prostor pod sed−
lem+box na zádi. Cena doho−
dou. Pište na e−mail: jo−
ny85@seznam.cz

SUCHEN leitende Reini−
gungskraft (m, w, d) De−
utsch / Tschechisch
Sprachkenntnisse Vollzeit
/ aktive Mitarbeit Tele−
fonnr. 0049 9943 / 94070
Herr Butz, Haus Bayeris−
cher Wald,  info@haus−
bayerischer−wald.de.

STARÉ PIVNÍ LAHVE!! Za−
platím i několik desítek ti−
síc Kč za starou pivní la−
hev s nápisem Plánice,
Mačice, Blovice, Choti−
měř, Stubenbach, Kun−
dratitz, Gotz, Jarolím,
Pauli, Melan, Šebesta,
Klečka, Petrmichl, Dol−
lanský, Watzclawick, Le−
šer, Šubrt, Vrhel, Čejna
atd., tel. 606245515. RR
24017

KOUPÍM DVOURYCH−
LOSTNÍ BABETU. Tel.
604589329. RR 24073

41Rozhled 9/2024

ŘÁDKOVÁ INZERCE − ŘÁDKOVÁ INZERCE − ŘÁDKOVÁ INZERCE − ŘÁDKOVÁ INZERCE − ŘÁDKOVÁ INZERCE

PRODÁM PLASTOVÉ SU−
DY 220 l, cena 300 Kč,
tel. 603819297. RR
24074

PRODÁM dřevodesky 113
x 80 x 0,7 cm, krásné, čis−
té, nové, leštěné. Cena
jen 30 Kč za kus. Tel.
604589329. RR 24078

PRODÁM použitou nádrž
1000 litrů. Pěkný stav.
Ceny dle stavu a provede−
ní od 1.700 Kč. Na paletě
dřevěné, kovové nebo
plastové. K odběru po
telefonické domluvě v
Klatovech.  Tel.:
722660668. RR 24001

PRODÁM PLASTOVÉ ná−
drže na 1000 L. Nádrže
jsou černé na kovové pa−
letě.  Výhodou těchto ná−
drží je, že voda v nich ne−
kvete a paleta časem ne−
zetlí. Možný odběr v obci
 Javor u Klenové. Po do−
mluvě případně možnost
dovozu. Tel. 773925513.
RR 24235
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VZPOMÍNÁMEVZPOMÍNÁME

Zhasly oči plné lásky
naší drahé maminky,
nezhasnou však nikdy
na ni v srdcích našich
vzpomínky.
Dne 23. září 2024

uplyne 13 smutných
roků ode dne, kdy
nás navždy opustila
paní 

Marie Karlíková z Klatov. 

S láskou vzpomíná manžel, syn Václav s ro−
dinou, vnučka Simonka s rodinou a ostatní
příbuzní. Všem, kteří si vzpomenou s námi,
děkujeme.                                      RR 24564

Odešel na věky, zůsta−
lo mnoho vzpomínek,
byl to ten nejdražší
manžel a tatínek.
Dne 5. 9. 2024 uplyne
4. smutný rok, kdy
nás navždy opustil

pan Pavel Přerost

z Ústalče.

S úctou a láskou vzpomínají a nikdy neza−
pomenou manželka Milena, dcery Radka
a Daniela s rodinami, synové Pavel a Aleš
s rodinami, vnoučata, pravnučky a ostatní
příbuzní.                                         RR 24616

Měl jsi nás rád, my Te−
be ještě víc, přišla zlá
chvíle a Tys musel
odejít. 
3. září 2024 uplynul
7. smutný rok ode
dne, kdy nás navždy
opustil náš milovaný
manžel, tatínek a dě−
deček, pan

Jan Šíma z Klatov.

S láskou stále vzpomínají manželka Zdeňka
a děti Jana a Zdeněk s rodinami.  RR 24628 

Dopracovaly pilné ruce, utichlo navždy
předobré srdce. Očima drahýma se již ne−
podíváš, teď klidným spánkem odpočíváš.

Dne 12. září 2024 to−
mu bude 10 let, co
nás navždy opustil mi−
lovaný manžel, tatí−
nek, strýc, dědeček a
pradědeček, pan

František Fanta

z Plánice.

S láskou stále vzpomí−
nají manželka, dcera Eva s manželem,
vnoučata, pravnoučata a ostatní příbuzní. 

RR 24630

V neznámý svět šla jsi
spát. Zaplakal každý,
kdo měl Tě rád.

Dne 20. září 2024

uplyne osm let ode
dne, kdy od nás ve
spánku navždy odešla
paní

Mgr. Ludmila Karafiátová 

rozená Kohoutová z Klatov.

Vzpomíná manžel Zdeněk a dcery Marcela
a Zdeňka s rodinami a přáteli.        RR 24638

Dne 1. září 2024

uplynulo 30 let od
úmrtí pana 

Jana Šnauera

z Klatov. 

S láskou vzpomíná
otec a bratr Martin
s rodinou.    RR 24642

Dopracovaly pilné ru−
ce, utichlo navždy
předobré srdce. Oči−
ma drahýma se již ne−
podíváš, teď klidným
spánkem odpočíváš.
Dne 8. 9. 2024 uply−
ne 34 let, kdy nás na−
vždy opustil náš tatí−
nek, dědeček a pradědeček, 

pan František Kanta 

z Kosmáčova u Klatov.

Stále vzpomínají dcery Ludmila, Marie a
Dana s rodinami.                            RR 24658

Dne 8. 8. 2024 uplyne
5. smutný rok od chví−
le, kdy nás při tragické
nehodě navždy opus−
til ve věku 30 let pan

Zdeněk Hrubec

z Rozpáralky.

Kdo jste ho znali, vzpo−
meňte s námi. Navždy

v našich srdcích. Zarmoucená rodina. 
RR 24654

Dny plynou jak tiché
řeky proud, jen bolest
v srdci trvá a nedá
 zapomenout.
Dne 19. září 2024

uplyne desátý smutný
rok od úmrtí pana

Ladislava Časty

z Újezda u Plánice.

Stále se smutkem vzpomíná manželka a
dcery Martina a Laďka s rodinami. Všem, kte−
ří vzpomenou s námi, děkujeme. RR 24677

A za vše, za vše dík.
Za lásku, jaká byla, 
za život, jaký byl…

Dne 22. 8. 2024 uply−
nul 1. smutný rok od
chvíle, kdy nás na−
vždy opustil pan 

Luba Frank 

z Klatov.

S láskou a bolestí v srdci vzpomíná manželka
Majka, syn a dcera s rodinami a milovaná
vnoučata. RR 24649

Co v srdcích je, 
neumírá.

Dne 3. 9. 2024 by se
dožila 100 let paní

Marie Jandová

z Vacov č. 21.

Dne 2. 11. 2024 by se
dožil 105 let pan

Karel Janda 

z Vacov č. 21.

S láskou vzpomínají
děti s rodinami a sna−

cha Jiřina s rodinou. RR 24667

Co osud vzal, to ne−
vrací, i když nám srd−
ce krvácí. Ta rána stá−
le bolí, zapomenout
nám nedovolí.
Dne 6. září 2024 uply−
ne patnáctý smutný
rok, kdy nás navždy
opustil pan

Josef Trefanec z Janovic 

nad Úhlavou.

S láskou a úctou vzpomíná manželka, syno−
vé a dcera s rodinami. RR 24672

V srdci se zatmělo, v duši je chlad, odešel
někdo, kdo život měl rád. 

Dne 5. září 2024 uply−
ne 5 smutných roků
od chvíle, kdy od nás
navždy odešla paní 

Jitka Krouparová

rozená Benešová. 

S láskou vzpomíná a
nikdy nezapomene
zarmoucená rodina.

Děkujeme všem známým a kamarádům,
kteří si vzpomenou s námi. RR 24637
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VZPOMÍNÁMEVZPOMÍNÁME

Kdo ho znal, měl ho rád, uměl pomoci, po−
těšit i rozesmát. Odešel, jak si to osud přál,
v našich srdcích ale zůstává dál.

Dne 13. 9. 2024 uply−
ne 3. rok, kdy nás při
tragické nehodě, zavi−
něné nedbalostí ne−
zodpovědného řidiče,
navždy opustil náš
syn

Michal Pomajzl.

S bolestí a láskou stále
vzpomínají rodiče a sestra s rodinou.

RR 24655

Dopracovaly pilné ru−
ce, utichlo navždy
předobré srdce. Oči−
ma drahýma se již ne−
podíváš, teď klidným
spánkem odpočíváš.
Dne 19. 9. 2024 to
bude 8 let, co nás na−
vždy opustila naše
milovaná maminka,
babička a prababička, paní

Zdeňka Čápová z Vrhavče.

Stále vzpomínají syn Jaroslav a dcera
Zdeňka s rodinami.                       RR 24660

Uplynulo 30 let, ale ani tak dlouhý čas nevy−
maže Tvoji stopu v našich srdcích.
4. září je pro nás stále
nejsmutnějším dnem,
kdy nás ve věku 28 let
tragicky opustil milo−
vaný manžel, otec,
syn a bratr, pan 

Václav Kohout

z Bolešin.

Děkujeme za tichou
vzpomínku. RR 24645

Těžko se s Tebou lou−
čí, těžké je bez Tebe
žít, láska však smrtí
nekončí, v srdci Tě
stále budeme mít.
Dne 13. září 2024

uplyne 4. smutný rok,
kdy nás opustil man−
žel, tatínek, dědeček
a pradědeček, pan

Vojtěch Havlík z Klatov.

Stále vzpomíná manželka Marie, dcera  Jana
a syn Jaroslav s rodinami. RR 24658

Děkujeme za cestu,
kterou jsi s námi šel,
za ruce, které tolik po−
máhaly, děkujeme za
to, že jsi byl, za každý
den, který jsi s námi žil.
Dne 30. 8. 2024 uply−
nulo 5. smutných let
od chvíle, kdy nás na−
vždy opustil pan 

František Řepík z Horažďovic.

S láskou a bolestí v srdci stále vzpomínají
manželka Jitka, synové Fanda a Péťa s rodi−
nami, milovaná vnoučata a ostatní příbuzní.

RR 24644

Kdo žije v našich srdcích, žije navždy 
v našich vzpomínkách.

Dne 17. 9. 2024 by se
dožila 80 let paní

Marie Vlasáková

z Makalov.

S láskou a úctou vzpo−
mínají synové s rodina−
mi, vnoučata, pravnou−
čata a osatní příbuzní. 

RR 24646

Kdo žije v našich srdcích, žije 
i ve vzpomínkách.

Dne 17. 9. 2024 uply−
ne 4. smutný rok, kdy
nás navždy opustil pan 

Václav Hosnedl

z Kunkovic.

S láskou v srdci vzpo−
mínají děti s rodinami.

RR 24671

28. září 2024 tomu bu−
de dlouhých 30 let ode
dne, kdy nás opustila
naše maminka

Emilie Cihlářová

z Mochtína.

S láskou vzpomíná
manžel a děti s rodina−
mi. Všem, kteří vzpo−

menou s námi, děkujeme. RR 24590

Kdo Tě znal vzpome−
ne, kdo Tě měl rád, ni−
kdy nezapomene.
Dne 19. 9. 2024 uply−
ne rok od chvíle, kdy
nás ve věku 84 let na−
vždy opustil pan

František Diviš

z Klatov.

S láskou a úctou vzpomínáme. Za tichou
vzpomínku všem děkujeme. RR 24656 

Dne 6. září 2024 to
bude 7 let od náhlého
úmrtí naší milované
dcery, sestry, vnučky
a neteře, slečny 
Petrušky Čápové

z Kozí u Klatov.

S láskou stále vzpomí−
nají rodiče, sestra Mar−

tina s Romanem, bratr Stáník, obojí prarodi−
če a ostatní rodina. RR 24659

Dne 17. září 2024

vzpomeneme 34. vý−
ročí, kdy nás opustil
otec, dědeček a pra−
dědeček, pan

Václav Hrach

z Mírovky.

Kdo jste ho znali,
vzpomeňte prosím

s námi. Syn s rodinou. RR 24692

Dne 31. srpna 2024 jsme vzpomněli 20.
výročí, kdy nás opusitla naše maminka, ba−
bička a prababička, paní

Anna Cihlářová z Újezdce u Mochtína.

Kdo jste ji znali, vzpomeňte prosím s námi.
Dcery a syn s rodinou. RR 24691

Milý a nejdražší − tatínku, manželi, dědečku
a pradědečku, tcháne, švagře a strýci

Milane Mészárosi,

traduje se, že „sedmi−
čka“ je šťastným čís−
lem. Možná ano, ale
pro Tvou rodinu v těch−
to dnech ne příliš. 
Letos v srpnu 27. 8.

2024 uplynulo totiž už
celých 7 let od chvíle,
kdy jsi od nás všech vzpomínajících a milu−
jících odešel na "druhý břeh". Naší útěchou
je alespoň myšlenka, že určitě pobýváš ve
společnosti nejlepších duší ve vesmíru,
protože i tady na Zemi jsi patřil mezi lásky−
plné, citlivé a nejspolehlivější lidské bytosti.
Navíc ještě těsně před uvedeným smutným
datem bychom byli s Tebou 24. 8. všichni rá−
di oslavili Tvé 89. narozeniny. Bohužel jsi sko−
ro vůbec neuměl odpočívat a myslel jsi celo−
životně mnohem více na všechny ostatní, ale
na sebe až na posledním místě. V dnešní do−
bě by Tě všichni Tvoji nejbližší maximálně
hýčkali, ale to se už nestihlo. Nyní můžeme
na Tebe pouze vzpomínat s vděčností a na
místo Tvého odpočinku přinést květinu a soš−
ku anděla anebo zvonek a zapálit svíčku.
A s modlitbou Ti opakovaně poděkovat.
S úctou na Tebe stále vzpomíná celá roz−
větvená rodina, a také příbuzní, známí a
sousedé. RR 24681
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PRODÁM Peugeot 107, 1.0,
rok 2008, 57 tis. km, velmi do−
brý stav, nízká spotřeba, + sa−
da letních kol, cena 50 tis. Kč,
tel.: 604318490 – Klatovsko.
RR 24678

PRODÁM Renault Megane II
Grandtour 1.5 dCi, 2008, spot−
řeba 5 l/100, naj. 310 tis. km.,
TK do 5/26, nová baterie, +
sada zimních kol. Cena 42 tis.
Kč. Klatovy. Tel.: 732833525.

PETR, 43 let, svobodný, hle−
dám ženu na seznámení a hez−
ké chvilky, Klatovsko, Domaž−
licko – záliby: sport, turistika,
jízda na kole, cestování. Tel.:
797692868. RR 24679

JAWA, ČZ, STADION, MA−
NET a jiné… Koupím sta−
ré československé moto−
cykly všech značek, v ja−
kémkoliv stavu i jednotli−
vé díly. Přijedu ihned, pla−
tím ihned v hotovosti.
Slušné a férové jednání.
Tel.: 607946866. E−mail:
klsp@seznam.cz.  RR
24134

Poděkování
Děkuji profesionálnímu hasičskému sboru

v Klatovech za likvidaci agresivních sršňů. 

Jiří Bohatý

VZPOMÍNÁMEVZPOMÍNÁME

Už jen kytičku na hrob
Ti můžeme dát, pokoj
a klidný spánek přát.

Dne 9. 9. 2024 tomu bude už 25 dlouhých
let, co dotlouklo předobré srdce pana

Karla Bytela z Klatov.

S láskou a úctou vzpomíná celá rodina.
RR 24636  

Kdo měl rád, 
vzpomene, kdo miloval,

nezapomene.
Dne 8. září 2024 uplyne
9. smutný rok, co nás
opustil můj manžel, náš
tatínek a dědeček, pan 

František Husník

z Chodské Lhoty.

Za vzpomínku děkují manželka a synové 
s rodinami. RR 24685

Dne 26. 9. 2024 uply−
ne 2. smutné výročí
úmrtí paní 

Vlasty Šmalclové

z Malé Vísky. 

S láskou vzpomínají dě−
ti s rodinami. Děkujeme
všem, co si vzpomenou
s námi. RR 24688

Odešlas cestou, kte−
rou jde každý sám, jen
brána vzpomínek zůs−
tane navždy dokořán.
Dne 10. 9. 2024 uply−
ne již 10 let od chvíle,
kdy nás opustila paní

Bohumila Hodková

z Mochtína.

Za tichou vzpomínku všem, kteří ji znali, dě−
kuje dcera Slávka a syn Pepa s rodinami.

RR 24690

Odešel jsi, jak si to osud přál, v našich srd−
cích a vzpomínkách zůstáváš dál. Roky ply−

nou, jak tiché řeky
proud, jen bolest ne−
dá zapomenout.
Dne 29. srpna 2024

uplynuly 3 roky, kdy
odešel náš milovaný
tatínek

Mgr. Jiří Kabourek

z Klatov.

S láskou vzpomínají dcera Mgr. Denisa Ka−
bourková, dcera Nikola Pavlíčková s rodi−
nou, syn Lukáš Reitmayer s rodinou a ses−
tra Eva Kabourková. RR 24657

SBĚRATEL koupí staré
motocykly ČZ, JAWA,
OGAR, skútr ČZ, moped
STADION i jiné značky,
kompletní i nekompletní,
torza, rámy, motory, blat−
níky, staré technické prů−
kazy a jinou technickou
dokumentaci aj. Sbírám
také staré plechovky od
auto moto oleje. Přijedu
a zaplatím na místě. Na−
bídněte, určitě se domlu−
víme. Telefon:
603237242, e−mail: fle−
met@seznam.cz. RR
24506
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HLEDÁM štíhlou, pohodovou
ženu na hezký trvalý vztah, bez
narušení soukromí, diskrétnost,
vzájemná důvěra, pohodová
domluva podmínkou. Jsem po−
hodový muž 55/180/85, sport.
Postavy, KT, DO. Tel.:
733407817. RR 24640

HLEDÁM paní – vdovu – opuš−
těnou – upřímnou, fajnovou. Ve
věku 55–60 let. Mně je 63 let.
Ozveš se mi? Na tel.:
723503889. RR 24647

ZADANÝ nekuřák 69 let hledá
přítelkyni k občasným diskrét−
ním schůzkám. Tel.:
777320232. RR 24648

HLEDÁM milou sympaťandu na
vše hezké…hory, kolo, lyže,
cestování a k tomu krásné mi−
lování nebo jen něco z  toho.
Pokud jsi časově i jinak nezá−
vislá, můžeš být i zadaná. Kla−
továk 53/185. Uvítám dlouho−
dobý vztah. SMS 608193846.
RR 24675

ROZV. MUŽ 74/174, štíhlejší,
mladšího vzhledu, abstinent,
nekuřák, hledá na vážný vztah
osamělou ženu kolem 70 let,
které chybí nejen láska, ale i
milování. Při vzájemných sym−
patiích trvalý vztah možný. Su−
šice, Klatovy a okolí. Předem
děkuji za případné nabídky. Tel.:
792357733. RR 24687

JIŽ mi bylo 70, přesto hledám
štíhlou ženu z Klatov pro plno−
hodnotný vztah, samota je
smutná věc. Tel.: 604445413.
RR 24693

30LETÁ svobodná, plnoštíhlé
postavy, nekuřačka z Domažlic−
ka, hledá muže pro vážný vztah.
Zn.: Vánoce ve dvou. RR 24661

ŽENA v důchodu hledá přítele
do 75 let – na kávu a na pro−

cházky, štíhlá, 165cm, tmavo−
vlasá. Tel.: 733238801. RR
24669

68LETÁ / 168 v. hledá muže
z okr. PM, PJ, RO, nekuřáka.
Tel.: 704179956. RR 24680

HLEDÁM přátele, pár i starší i
jednotlivě ženu, kteří jsou také
sami, se zájmem o něž ný do−
tek, pohlazení, i bez sexu a být
dobrým kamarádem dlouhodo−
bě. Sejdeme se u kávy? Najde−
me se? Jsem štíhlý, pohodový,
něž ný po 50, svobodný. Zn.:
DO, KT, PJ, PM, Sušice a okolí.
Dotek něhy! SMS: 722512502.
RR 24652

CHCETE POSTAVIT PLOT? Na−
bízíme kompletní realizaci
oplocení. Přijedeme – zaměří−
me – naceníme – zajistíme
materiál – postavíme. Poté si
můžete v klidu užívat bezpečí
vašeho domova. Volejte:
733710319, pište:
bezdek@plotana.cz, navštiv−
te: www.plotana.cz.

KÁCENÍ David Gondek – Rizi−
kové kácení stromů, střih živé−
ho plotu, údržba zahrad, Kon−
takt – tel.: 721893382, e−mail:
david.gondek@email .cz,
www.kaceni−gondek.cz. RR
24282

PROVÁDÍM zemní práce, úpra−
vu terénu, ploch a cest (štěrko−
vé, žulové nebo panelové). Prá−
ce na zahradách − ošetřování
stromů, sekání trávy i návrhy a
úpravy zahrad. Odvodňování
domů − drenáže včetně izolace.
Tel.: 732571103. RR 24624 

PROVÁDÍM veškeré zednické
práce  od A do Z v Plzeňském
kraji.  Tel.: 732194529. RR
24369

PRODÁM štěňátka čivav, pej−
sky i fenky, do dobrých rukou,

7 týdnů, cena 7.000 Kč, Klato−
vy, tel.: 604207899. RR 24670

JEZEVČÍK drsnosrstý standard
s PP po pracovně i exteriérově
výborných rodičích. Předpo−
klad výborné práce. Budou bez−
údržbová, nechlupatá. Odběr
na konci září, Klatovy. Cena
9.000 Kč. Tel.: 605927776. RR
24673

NABÍZÍM stříhání živých
plotů, prořezávání ovo−
cných stromů, sekání trá−
vy a údržbu i realizaci za−
hrad. Tel.: 606943086.
RR 24664

ZEDNICKÁ PARTA provádí
rekonstrukce, strojní omí−
tání, stavby komínů, revi−
ze, obklady, dlažby, jádra
a veškeré zednické práce,
tel.: 723136228. RR
24009

PROVÁDÍM zednické prá−
ce – omítky, malířské prá−
ce, rekonstrukce bytové−
ho jádra, obklady, dlažby,
bourací práce a další prá−
ce dle domluvy. Plzeňsko,
Klatovsko, Domažlicko,
Sušicko a okolí. Rozumné
ceny. Tel.: 721757399.
RR 24053

NABÍZÍM stříhání živých
plotů, stříhání stromů a
sekání trávy. I velké plo−
chy. Tel.: 721623521. RR
24663

ÚDRŽBA ZAHRAD,
ČIŠTĚNÍ ZÁMKOVÉ 

DLAŽBY,
PALIVOVÉ DŘEVO,

STŘIH ŽIVÝCH PLOTŮ, 
RIZIKOVÉ KÁCENÍ, 
PLOŠNÉ VÝŘEZY, 

ŠTĚPKOVÁNÍ,
SÁZENÍ STROMŮ
tel.: 728 70 90 70

www.kacim.cz RR 24104

NÁSTŘIKY PODVOZKU
automobilu proti korozi
přípravkem BODY. Tel.
604589329. RR 24047

PŮJČOVÁNÍ KÁTROVA−
ČEK. Tel.: 604589329. RR
24075

PŘEVEZU COKOLIV
 dodávkovým vozem
s podvalníkem do 5,50 m
délky a 2 000 kg váhy, ce−
na je 15 Kč za 1 km, tel.
604589329. RR 24076

ZVU VÁS PÁNOVÉ
na hodinku plnou
slastí, rozkoše, odrea−
gování od všech
starostí. Jsem na
vlastní fotečce, po−
hledná, příjemně na −
 laděná v diskrétním
soukromí. Nepro mar −
něte tento měsíc SLE−
VIČKU na mou erotic−
kou službu.
Prosím volat a do−
mlouvat se ve dne.
Těším se na setkání.
Tel.: 731 002 305

PM 23098 

Tel. 731 002 305

60LETÁ BACULE
Máš rád macatý? 
Jsem tu pro tebe.

Mazlení, orálek, klasika.
Plzeň 7−19 hod. 
Tel.: 773937736. 

KŘI PM 23042

Nenechte si ujít 
6. Festival panenek, 

v Plzni, ve dnech 
12. – 13.10.2024
v Měšťanské Besedě. 
Vstupenek najdete na

www.festivalpanenek.cz
PM 23077
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